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In the Matter of the Estate of:
EDWARD HENRY LENCA, a/k/a EDWARD H. LENCA, a/k/a ED LENCA,
Deceased.
	COURT USE ONLY

	Personal Representative:
Virginia A. Frazer-Abel # 34892
Frazer-Abel Law, LLC.	Phone: 720-638-1465
4704 Harlan st., suite 250	Fax: 720-279-0415
Denver, Colorado 80212	Email: Virginia@vfalegal.com
	Case Number: 2023PR30170
Division: 11
Courtroom

	OBJECTION TO A HEARING WITHOUT APPEARANCE


I object to the requested action set forth in the motion or petition entitled Objection to Administration of Will dated February 12.2021, filed on 3/27/2023 (date), which is set for a hearing without appearance on April 18 2023 (date).
The grounds for my objection are as follows:
BACKGROUND
1. On March 27, 2023, Mary Hallgren, through counsel, filed a Claim, an Objection to Administration of Will Dated February 12, 2021, a Petition for Elective Share of Surviving Spouse Pursuant to C.R.S. S 15-11-202, and a Petition for Family Allowance Pursuant to C.R.S. S 15-1 1-404.
2. Ms. Hallgren filed notices of hearings without appearances for the Objection to Administration, Petition for Elective Share, and Petition for Family Allowance. The Personal Representative is filing this response/objection and will, as required by Colorado Rule of Probate Procedure (CRPP) 24(c)(4), contact the Court within 14 days of this filing to set the matter for an appearance hearing.
3. The Personal Representative has until September 3, 2023, to allow or disallow the Claim filed by Mary Hallgren on March 27, 2023. The Personal Representative filed a Notice to Creditors that provided all persons having claims against the Estate are required to present them to the personal representative on or before July 2, 2023. Creditors barred by written notice must present claims on or before July 2, 2023. See Notice and Proof of Publication filed in this case on March 20, 2023; see also
C.R.S. S 15-12-803(1 	The Personal Representative has sixty-three days after the time for original presentation of the claim to send notice of disallowance, or the claim will be deemed allowed. C.R.S. S 15-12-806. The Personal Representative takes no position on such claim at the time of filing this response.
4. The "Objection to Administration of Will Dated February 12, 2021" appears to commence formal probate or litigation to determine whether a decedent left a valid will pursuant to C.R.S. S 15-12401. More specifically, the Objection appears to allege that Ms. Hallgren was the spouse of decedent and that the decedent lacked requisite testamentary capacity to execute the Will executed February 12, 2021. Finally, the Objection contains a demand for a jury trial.
5. Both the Petition for the Elective Share of the Surviving Spouse and the Petition for Family allowance are requests that are only payable to Ms. Hallgren if her allegation that she was the surviving spouse of decedent is true.
6. Pursuant to S 15-12-703(7)(b), C.R.S., the personal representative has standing to oppose, at estate expense, a person's claim to be a spouse. Further, S 15-12-703(6) also provides that the personal representative may ascertain the testator's intent or estate planning purpose on issues involving the decedent's estate and has standing to prosecute or defend that intent or purpose, at the expense of the estate subject to the good faith standard of S 15-20-602(6).
7. First, the Personal Representative denies the allegation that Ms. Hallgren is the surviving spouse of decedent. Second, the Personal Representative denies the allegation that decedent did not have testamentary capacity at the time that he executed the Will on February 12, 2021.
MARY HALLGREN WAS NOT MARRIED TO EDWARD LENCA
8. Ms. Hallgren alleges that she was the spouse of Edward Lenca. To support this allegation, Ms. Hallgren provides (1) that Edward Lenca executed a Will on March 2, 2012 and referred to Mary Hallgren as his common law wife for five years, (2) that Edward Lenca executed a Will on June 29, 2018 and referred to Mary Hallgren as his common law wife of twelve years, (3) a May 11, 2018 medical note that states "Veteran plans to have his wife drive him to the VA/ER for evaluation," and (4) a September 16, 2020 medical note indicating that Mary was the common law wife of veteran and later stated that spouse called in for decedent.
9. Under Hogsett v. Neale, a common law marriage is established when the parties mutually consent or agree to enter the legal and social institution of marriage, followed by conduct manifesting that mutual agreement. 478 P.3d 713, 723-24 (Colo. 2021). In assessing whether a common law marriage has been established, courts should give weight to evidence reflecting a couple's express agreement to marry and, in the absence of such evidence, the parties' agreement to enter a marital relationship may be inferred from their conduct. at 724. While the parties asserting a common law marriage need not prove that they had detailed knowledge of an intent to obtain all the legal consequences that attach to marriage, a court should consider evidence of shared financial responsibility and the parties' sincerely held beliefs regarding the institution of marriage. at 724-25. Finally, a court generally must establish the date of any common law marriage. at 725.
10. The neuropsychological/capacity assessment dated October 26, 2020, that Ms. Hallgren submitted as Exhibit E to her Objection to Administration of Will, appears to be the same assessment that was provided to the Personal Representative from decedent's court appointed counsel from his guardianship/conservatorship case (2020PR30901). Notably, the assessment states: "[decedent] has never married and he has no children." See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 2. More importantly, the assessment indicates that it was ordered by Jefferson County Adult Protective Services to assess a report of concern regarding caretaker neglect after Mr. Lenca was found to be living in squalor with no access to appropriate food and identifies a woman named Mary as the person who was reported as taking advantage of him. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 pp 2-3. Finally, the assessment identifies Mary as an "ex-girlfriend" who decedent was still friends with at the time of the evaluation. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 3.
1 1 . Ms. Hallgren asserts in her Objection to Administration of Will that she does not have access to petitions, motions and orders filed in the Conservatorship and Guardianship action (2020PR30901). The Personal Representative notes that Ms. Hallgren was aware of the proceeding and filed a "Resignation of POA" on September 26, 2020—1ess than one month after APS initiated the proceeding. See Filing by Mary Hallgren attached as Exhibit 1. Notably, upon review of the filings in 2020PR30901, the Personal Representative represents that there are several filings that refer to Ms.
Hallgren and refer to her as a friend, ex-girlfriend, or person under investigation but not spouse or wife.
12. The Personal Representative, in her capacity as Public Administrator for the First Judicial District, was appointed as decedent's Special Conservator on September 1, 2020, and his permanent Conservator on January 12, 2021, in Jefferson County District Court case number 2020PR30901. From the time she was appointed as Special Conservator, to the time that Mr. Lenca passed away, the Conservator believed that decedent was legally single and had no information indicating otherwise. It was only after decedent's passing and the Personal Representative's application for informal probate that Ms. Hallgren represented to the Personal Representative that she was decedent's spouse.
13. [image: ][image: ]The Conservator filed taxes for the decedent in the years 2020 and 2021. During the course of the Conservator's investigation into the decedent's past filings, the Conservator requested the Tax Return Transcripts of the decedent, along with his wage and income transcripts. The 2019 Tax Retum Transcript, Exhibit 2, indicates that the decedent filed as a single individual. This return was prepared by the decedent or someone on his behalf, as the Conservator did not prepare this return. As further evidence of the lack of marriage, at no time during the pendency of the Conservatorship did Mary Hallgren contact the Conservator to inquire about the status of tax filings or her being included on any tax filings as a spouse.
14. Finally, the decedent filed a complaint with the Lakewood Police Department on March 10, 2021 and was interviewed by an officer regarding the decedent's complaint that Mary Hallgren had taken firearms from his safe in his shop. A copy of the police report is attached as Exhibit 3, wherein the decedent informed the officer, on page 7, line 9 of the report, that "...his "ex-lover,", Mary Hallgren, took his firearms from the three safes that are located inside of his shop." Later in the report, on page 13, full paragraph 13, the decedent's brother, Stephen (a devisee of the probated will) tells police that Ed and Mary were .companions on and off for 1 5 years." Additional individuals are interviewed throughout the report and none of them state that the decedent and Mary Hallgren are spouses. And, in the final paragraph on page 20 of Exhibit 3, Mary Hallgren, in response to a question from the officer about the time she cared for the decedent stated: "l never was his care taker I was his friend."
EDWARD LENCA HAD TESTAMENTARY CAPACITY ON FEBRUARY 12, 2021
15. Ms. Hallgren argues that decedent lacked requisite testamentary capacity to execute a Will on February 12, 2021. Ms. Hallgren accurately states that decedent was the subject of a Conservatorship and Guardianship action at the time of execution. Ms. Hallgren also references portions of the October 26, 2020, Neuropsychological/Capacity Assessment by David G. Mirich, Ph.D., Licensed Psychologist to argue that decedent did not have testamentary capacity.
16. A contestant of a will has the burden of establishing lack of testamentary capacity. C.R.S.
S 15-12-407.
17. Following a phone call to Gayle Young, Esq., from an attorney that was undertaking the representation of one of the devisees of the current will, Gayle Young, Esq., contacted the Personal Representative to let her know that attorney Young had forgotten to file an amendment to the neuropsychological exam in 2020PR30901. On April 7, 2023, Gayle Young, Esq., provided the Personal Representative with a Neuropsychological/Capacity Assessment dated October 26, 2020 and a Letter dated February 4, 2021. The Neuropsychological/Capacity Assessment appears to be signed by David
G. Mirich, Ph.D., Licensed Psychologist and appears to be the same Assessment filed by Ms. Hallgren as Exhibit E on March 27, 2023. The Letter dated February 4, 2021 also appears to be signed by David
G. Mirich, Ph.D, Licensed Psychologist. See February 4, 2021 Letter attached as Exhibit 4,
18. The Letter acknowledges that Mr. Lenca qualifies as an incapacitated person as defined in C.R.S. S 15-14-102. See Letter attached as Exhibit 4. The statutory definition of 'incapacitated person' refers to an adult "who is unable to effectively receive or evaluate information or both or make or communicate decisions to such an extent that the individual lacks the ability to satisfy essential requirements for physical health, safety, or self-care even with appropriate and reasonably available technological assistance." C.R.S. S 15-14-102. The Letter goes on to state: "it is the opinion of this Evaluator that Mr. Lenca would appear to possess adequate testamentary capacity to dictate a new will, particularly if he has professional guidance and support in doing so." See Letter attached as Exhibit 4. Importantly, the evaluation took place nine days prior to the execution of the February 12, 2021 Will.
19. Upon information and belief, the Will was drafted by decedent's then court appointed counsel, Gayle Young, Esq., and notarized by decedent's then guardian Jeanette Goodwin. The Conservator was not involved in the preparation of the will and did not learn about the execution of the February 12, 2021 Will until days before the decedent died on January 28, 2023, when decedent was admitted to hospice. Had the Conservator known of the existence of the Will sooner, she would have petitioned the Court in 2020PR30901 pursuant to C.R.S. S 15-14-411 for Court approval of the Will. However, the Conservator still would not have known to provide Notice to Mary Hallgren of any such petition due to the fact that she was not listed as a spouse on the Order appointing Conservator.
JURY DEMAND
20. Ms. Hallgren demanded a jury trial on the issue of her Objection to the probating of the February 12, 2021 Will as it relates to the testamentary capacity of the Decedent.
21. [image: ]If duly demanded, a party is entitled to trial by jury in a formal testacy proceeding and any proceeding in which any controverted question of fact arises at to which any party has a constitutional right to trial by jury. C.R.S. S 15-10-306(1). If there is no right to trial by jury under subsection (1) of this section or the right is waved, the court in its discretion may call a jury to decide any issue of fact, in which case the verdict is advisory only. C.R.S. S 15-10-306(2).
22. In Colorado, there is no constitutional right to a trial by jury in a probate proceeding. In re Estate of Etchart, 500, P.2d 363, 364 (Colo. 1972) citing Beardshear v. Beardshear, 432 P.2d 235 (Colo.
1967).
23. The Personal Representative is unaware of a statute that provides the right to a jury for determining whether the decedent had testamentary capacity at the time of execution. C.R.S. S 15-12407 addresses who has the burden of proof but it is silent on whether the determination will be heard by the Court or a jury.
[image: ]Finally, the Personal Representative does not know whether Ms. Hallgren paid the required jury demand fee.
In accordance with C.R.P.P. 24, I will immediately serve a copy of this objection to the person who filed the motion or petition.
I understand that I must contact the court within 14 days after filing this objection to set this matter for an appearance hearing. If I fail to do so, I understand that the court will take further action as it deems appropriate.
By checking this box, I am acknowledging I am filling in the blanks and not changing anything else on the form. [E By checking this box, I am acknowledging that I have made a change to the original content of this form.

VERIFICATION
I declare under penalty of perjury under the law of Colorado that the foregoing is true and correct.
Executed on April 17: 2023
at Denver Colorado
(city or other location, and state OR country)
Virginia A. Frazer-Abel
(printed name)
[image: ]
(signature)

CERTIFICATE OF SERVICE
I certify that on April 17. 2023(date), a copy of this Objection to Notice of NA Hearing — Objection to
Administration of Will was served as follows on each of the followin [image: ]
	
	Name and Address
	Relationship to Decedent, Ward, or Protected Person
	Manner of Service*

	
	Mary Hallgren c/o Thomas R Ripp, Esq. Boatright Ripp Lusk LLC 4315 Wadsworth Blvd.
Wheat Rid e, CO 80033
	Spouse and Devisee under March
2, 2012 and June 29, 2018 Wills
	E-Service

	
	Stephen Lenca P.O. Box 57
Wells, Ml 49894
	Brother/Devisee under February 12,
2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	
	Carol Witt
2509 Park Ridge Drive Gran er, IA 50109
	Sister/Devisee under February 12, 2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	
	Keith Hurtubise
5996 South Jellison Street Unit E
Littleton, CO 80123
	Devisee under February 12, 2021 Will
	First-Class Mail & E-mail


*Insert one of the following: hand delivery, first-class mail, certified mail, e-service , or fax.
[image: ]
Signature
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In the Matter of the Estate of:
EDWARD HENRY LENCA, a/k/a EDWARD H. LENCA, a/k/a ED LENCA,
Deceased.
	COURT USE ONLY
A

	Personal Representative:
Virginia A. Frazer-Abel # 34892
Frazer-Abel Law, LLC.	Phone: 720-638-1465
4704 Harlan st., Suite 250	Fax: 720-279-0415
Denver, Colorado 80212	Email: Virginia@vfalegal.com
	Case Number: 2023PR30170
Division: 1 1
Courtroom

	OBJECTION TO A HEARING WITHOUT APPEARANCE


I object to the requested action set forth in the motion or petition entitled Petition for Elective Share of Surviving Spouse Pursuant to C.R.S. 15-11-202, filed on 3/27/2023 (date), which is set for a hearing without appearance on April 18 2023 (date).
The grounds for my objection are as follows:
	1.	Ms. Hallgren alleges that she was the spouse of Edward Lenca. To support this allegation,
Ms. Hallgren provides (1) that Edward Lenca executed a Will on March 2, 2012 and referred to Mary Hallgren as his common law wife for five years, (2) that Edward Lenca executed a Will on June 29, 2018 and referred to Mary Hallgren as his common law wife of twelve years, (3) a May 11, 2018 medical note that states "Veteran plans to have his wife drive him to the VA/ER for evaluation," and (4) a September 16, 2020 medical note indicating that Mary was the common law wife of veteran and later stated that spouse called in for decedent.
2. Under Hogsett v. Neale, a common law marriage is established when the parties mutually consent or agree to enter the legal and social institution of marriage, followed by conduct manifesting that mutual agreement. 478 P.3d 713, 723-24 (Colo. 2021). In assessing whether a common law marriage has been established, courts should give weight to evidence reflecting a couple's express agreement to marry and, in the absence of such evidence, the parties' agreement to enter a marital relationship may be inferred from their conduct. at 724. While the parties asserting a common law marriage need not prove that they had detailed knowledge of an intent to obtain all the legal consequences that attach to marriage, a court should consider evidence of shared financial responsibility and the parties' sincerely held beliefs regarding the institution of marriage. at 724-25. Finally, a court generally must establish the date of any common law marriage. at 725.
3. The neuropsychological/capacity assessment dated October 26, 2020, that Ms. Hallgren submitted as Exhibit E to her Objection to Administration of Will, appears to be the same assessment that was provided to the Personal Representative from decedent's court appointed counsel from his guardianship/conservatorship case (2020PR30901). Notably, the assessment states: "[decedent] has never married and he has no children." See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 2. More importantly, the assessment indicates that it was ordered by Jefferson County Adult Protective Services to assess a report of concern regarding caretaker neglect after Mr. Lenca was found to be living in squalor with no access to appropriate food and identifies a woman named Mary as the person who was reported as taking advantage of him. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 pp 2-3. Finally, the assessment identifies Mary as an "ex-girlfriend" who decedent was still friends with at the time of the evaluation. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 3.
4. Ms. Hallgren asserts in her Objection to Administration of Will that she does not have access to petitions, motions and orders filed in the Conservatorship and Guardianship action (2020PR30901 ). The Personal Representative notes that Ms. Hallgren was aware of the proceeding and filed a "Resignation of POA" on September 26, 2020—1ess than one month after APS initiated the proceeding. See Filing by Mary Hallgren attached as Exhibit 1. Notably, upon review of the filings in
2020PR30901, the Personal Representative represents that there are several filings that refer to Ms.
Hallgren and refer to her as a friend, ex-girlfriend, or person under investigation but not spouse or wife.
	5.	The Personal Representative, in her capacity as Public Administrator for the First Judicial
District, was appointed as decedent's Special Conservator on September 1, 2020, and his permanent Conservator on January 12, 2021, in Jefferson County District Court case number 2020PR30901. From the time she was appointed as Special Conservator, to the time that Mr. Lenca passed away, the Conservator believed that decedent was legally single and had no information indicating otherwise. It was only after decedent's passing and the Personal Representative's application for informal probate that Ms. Hallgren represented to the Personal Representative that she was decedent's spouse.
6. The Conservator filed taxes for the decedent in the years 2020 and 2021. During the course of the Conservator's investigation into the decedent's past filings, the Conservator requested the Tax Return Transcripts of the decedent, along with his wage and income transcripts. The 2019 Tax Return Transcript, Exhibit 2, indicates that the decedent filed as a single individual. This return was prepared by the decedent or someone on his behalf, as the Conservator did not prepare this return. As further evidence of the lack of marriage, at no time during the pendency of the Conservatorship did Mary Hallgren contact the Conservator to inquire about the status of tax filings or her being included on any tax filings as a spouse.
7. Finally, the decedent filed a complaint with the Lakewood Police Department on March 10, 2021 and was interested by an officer regarding the decedent's complaint that Mary Hallgren had taken firearms from his safe in his shop. A copy of the police report is attached as Exhibit 3, wherein the decedent informed the officer, on page 7, line 9 of the report, that "...his "ex-lover,", Mary Hallgren, took his firearms from the three safes that are located inside of his shop." Later in the report, on page 13, full paragraph 13, the decedent's brother, Stephen (a devisee of the probated will) tells police that Ed and Mary were ".. .companions on and off for 15 years." Additional individuals are interviewed throughout the report and none of them state that the decedent and Mary Hallgren are spouses. And, in the final paragraph on page 20 of Exhibit 3, Mary Hallgren, in response to a question from the officer about the time she cared for the decedent stated "l never was his care taker I was his friend.'[image: ]
In accordance with C.R.P.P. 24, I will immediately serve a copy of this objection to the person who filed the motion or petition.
I understand that I must contact the court within 14 days after filing this objection to set this matter for an appearance hearing. If I fail to do so, I understand that the court will take further action as it deems appropriate.
By checking this box, I am acknowledging I am filling in the blanks and not changing anything else on the form. [E By checking this box, I am acknowledging that I have made a change to the original content of this form.

VERIFICATION
I declare under penalty of perjury under the law of Colorado that the foregoing is true and correct.
Executed on April 17. 2023
at Denver CO
(city or other location, and state OR country)
Virginia A. Frazer-Abel (printed name)
[image: ]
(signature)

CERTIFICATE OF SERVICE
I certify that on April 17. 2023(date), a copy of this Objection to Notice of NA Hearing — Petition for Elective Share was served as follows on each of the followin [image: ].[image: ]
	Name and Address
	Relationship to Decedent, Ward, or Protected Person
	Manner of Service*

	Mary Hallgren c/o Thomas R Ripp, Esq. Boatright Ripp Lusk LLC 4315 Wadsworth Blvd.
Wheat Rid e, CO 80033
	Spouse and Devisee under March
2, 2012 and June 29, 2018 Wills
	E-Service

	Stephen Lenca
P.O. Box 57 wells, Ml 49894
	Brother/Devisee under February 12,
2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	Carol Witt
2509 Park Ridge Drive Gran er, IA 50109
	Sister/Devisee under February 12,
2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	Keith Hurtubise
5996 South Jellison Street Unit E
Littleton, CO 80123
	Devisee under February 12, 2021
Will
	First-Class Mail & E-mail


*Insert one of the following: hand delivery, first-class mail, certified mail, e-service , or fax.
[image: ]
Signature
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In the Matter of the Estate of:
EDWARD HENRY LENCA, a/k/a EDWARD H. LENCA, a/k/a ED LENCA,
Deceased.
	COURT USE ONLY

	Personal Representative:
Virginia A. Frazer-Abel # 34892
Frazer-Abel Law, LLC.	Phone: 720-638-1465
4704 Harlan st., Suite 250	Fax: 720-279-0415
Denver, Colorado 80212	Email: Virginia@vfalegal.com
	Case Number: 2023PR30170
Division: 1 1
Courtroom

	OBJECTION TO A HEARING WITHOUT APPEARANCE


I object to the requested action set forth in the motion or petition entitled Petition for Family Allowance Pursuant to 15-11-404 filed on 3/27/2023 (date), which is set for a hearing without appearance on April 18 2023 (date).
The grounds for my objection are as follows:
[image: ]Ms. Hallgren alleges that she was the spouse of Edward Lenca. To support this allegation, Ms. Hallgren provides (1) that Edward Lenca executed a Will on March 2, 2012 and referred to Mary Hallgren as his common law wife for five years, (2) that Edward Lenca executed a Will on June 29, 2018 and referred to Mary Hallgren as his common law wife of twelve years, (3) a May 11, 2018 medical note that states "Veteran plans to have his wife drive him to the VA/ER for evaluation," and (4) a September 16, 2020 medical note indicating that Mary was the common law wife of veteran and later stated that spouse called in for decedent.
2. Under Hoqsett v. Neale, a common law marriage is established when the parties mutually consent or agree to enter the legal and social institution of marriage, followed by conduct manifesting that mutual agreement. 478 P.3d 713, 723-24 (Colo. 2021 ). In assessing whether a common law marriage has been established, courts should give weight to evidence reflecting a couple's express agreement to marry and, in the absence of such evidence, the parties' agreement to enter a marital relationship may be inferred from their conduct. at 724. While the parties asserting a common law marriage need not prove that they had detailed knowledge of an intent to obtain all the legal consequences that attach to marriage, a court should consider evidence of shared financial responsibility and the parties' sincerely
I 
held beliefs regarding the institution of marriage. at 724-25. Finally, a court generally must establish the date of any common law marriage. at 725.
3. The neuropsychological/capacity assessment dated October 26, 2020, that Ms. Hallgren submitted as Exhibit E to her Objection to Administration of Will, appears to be the same assessment that was provided to the Personal Representative from decedent's court appointed counsel from his guardianship/conservatorship case (2020PR30901). Notably, the assessment states: "[decedent] has never married and he has no children." See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 2. More importantly, the assessment indicates that it was ordered by Jefferson County Adult Protective Services to assess a report of concern regarding caretaker neglect after Mr. Lenca was found to be living in squalor with no access to appropriate food and identifies a woman named Mary as the person who was reported as taking advantage of him. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 pp 2-3. Finally, the assessment identifies Mary as an "ex-girlfriend" who decedent was still friends with at the time of the evaluation. See Objector's Exhibit E filed on March 27, 2023 p 3.
4. Ms. Hallgren asserts in her Objection to Administration of Will that she does not have access to petitions, motions and orders filed in the Conservatorship and Guardianship action (2020PR30901). The Personal Representative notes that Ms. Hallgren was aware of the proceeding and filed a "Resignation of POA" on September 26, 2020—1ess than one month after APS initiated the proceeding. See Filing by Mary Hallgren attached as Exhibit 1. Notably, upon review of the filings in 2020PR30901, the Personal Representative represents that there are several filings that refer to Ms.
Hallgren and refer to her as a friend, ex-girlfriend, or person under investigation but not spouse or wife.
5. The Personal Representative, in her capacity as Public Administrator for the First Judicial District, was appointed as decedent's Special Conservator on September 1, 2020, and his permanent Conservator on January 12, 2021, in Jefferson County District Court case number 2020PR30901. From the time she was appointed as Special Conservator, to the time that Mr. Lenca passed away, the Conservator believed that decedent was legally single and had no information indicating otherwise. It was only after decedent's passing and the Personal Representative's application for informal probate that Ms. Hallgren represented to the Personal Representative that she was decedent's spouse.
6. The Conservator filed taxes for the decedent in the years 2020 and 2021. During the course of the Conservator's investigation into the decedent's past filings, the Conservator requested the Tax Return Transcripts of the decedent, along with his wage and income transcripts. The 2019 Tax Return Transcript, Exhibit 2, indicates that the decedent filed as a single individual. This return was prepared by the decedent or someone on his behalf, as the Conservator did not prepare this return. As further evidence of the lack of marriage, at no time during the pendency of the Conservatorship did Mary Hallgren contact the Conservator to inquire about the status of tax filings or her being included on any tax filings as a spouse.
7. Finally, the decedent filed a complaint with the Lakewood Police Department on March 10, 2021 and was interested by an officer regarding the decedent's complaint that Mary Hallgren had taken firearms from his safe in his shop. A copy of the police report is attached as Exhibit 3, wherein the decedent informed the officer, on page 7, line 9 of the report, that ". .his "ex-lover,", Mary Hallgren, took his firearms from the three safes that are located inside of his shop." Later in the report, on page 13, full paragraph 13, the decedent's brother, Stephen (a devisee of the probated will) tells police that Ed and Mary were .companions on and off for 15 years." Additional individuals are interviewed throughout the report and none of them state that the decedent and Mary Hallgren are spouses. And, in the final paragraph on page 20 of Exhibit 3, Mary Hallgren, in response to a question from the officer about the time she cared for the decedent stated "l never was his care taker I was his friend.'[image: ]
In accordance with C.R.P.P. 24, I will immediately serve a copy of this objection to the person who filed the motion or petition.
I understand that I must contact the court within 14 days after filing this objection to set this matter for an appearance hearing. If I fail to do so, I understand that the court will take further action as it deems appropriate.
By checking this box, I am acknowledging I am filling in the blanks and not changing anything else on the form. E] By checking this box, I am acknowledging that I have made a change to the original content of this form.

VERIFICATION
I declare under penalty of perjury under the law of Colorado that the foregoing is true and correct.
Executed on April 17. 2023
at Denver CO
(city or other location, and state OR country)
Virginia A. Frazer-Abel (printed name)
[image: ]
(signature)

CERTIFICATE OF SERVICE
I certify that on April 17. 2023(date), a copy of this Objection to Notice of NA Hearing — Petition for Family
Allowance was served as follows on each of the followin[image: ]
	
	Name and Address
	Relationship to Decedent, Ward, or Protected Person
	Manner of Service*

	
	Mary Hallgren c/o Thomas R Ripp, Esq. Boatright Ripp Lusk LLC 4315 Wadsworth Blvd.
Wheat Rid e, CO 80033
	Spouse and Devisee under March
2, 2012 and June 29, 2018 Wills
	E-Service

	
	Stephen Lenca P.O. Box 57
Wells, Ml 49894
	Brother/Devisee under February 12, 2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	
	Carol Witt
2509 Park Ridge Drive Gran er, IA 50109
	Sister/Devisee under February 12,
2021 Will
	First-Class Mail & E-mail

	
	Keith Hurtubise
5996 South Jellison Street Unit E
Littleton, CO 80123
	Devisee under February 12, 2021 Will
	First-Class Mail & E-mail


*Insert one of the following: hand delivery, first-class mail, certified mail, e-service , or fax.
[image: ]
Signature
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	Exhibit 1 - Filing by Mary Hallgren	[image: ]
Filed in the Combined Coun
SEP 2 3 2020
Resignation of POA
DATE FILED: septembertoaJdiersomCpunty, Colorado
September21/20	CASE NUMBER: 2020PR30901
[image: ] To: Edward Lenca
350 Harlan St
Lakewood, CO 80226
Dear Edward:
Please be advised that the undersigned hereby tenders this resignation as your medical and financial POA as of 9/21/20. You have been alcohol free since 9/9/20 and I feel you are fully capable to handle your own affairs. Please acknowledge receipt and acceptance of this resignation. [image: ]
Thanks you for your cooperation.	[image: ]The 
of

ng resi ation is hereby accepted and is effective as of this —z—day




, 2020.
[image: ]of Colcrado
County of Jefferson
The foregojng instrument wac acknowledged before
[image: ]
RAFAEL CASTILLEJOS
NOTARY PUBLIC
STATE OF COLORADO
NOTARY ID 20204010688
MY COMMISSION e(PtRES 04/20/2024

Edward Lenca
350 Harlan St. Lakewood, CO 80226

Witness

[image: ]
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[image: ]Lakewood Police Department
Incident: LK21009476
Incident details:

	Incident Type:
	THEFT

	Incident time:
	03/07/2020 18:00 - 03/07/2021 18:00

	Reported time:
	03/10/2021 09:51

	Incident location:
	350 HARLAN ST, LAKEWOOD, JEFFERSON CO 80226 (Beat: LPDS6) 80226

	Incident status:
	Cleared Exceptional - Prosecution declined

	Reporting officer:
	#2067 EVANS, ANDRES

	Investigator:
	#2006 MONN, KAYLEE

	Summary:
	RP called in to report several firearms have been stolen from his residence. The RP could not give a definitive time frame of when the firearms were stolen. The RP believes it was his exlover that took the firearms and sold them.


Involved Persons:

	Name:
	
	LOPEZ, ANNA JUDITH	Gender:	Female

	DOB:
	
	06/22/1991

	Address:
	
	4225 HOYT ST, WHEAT RIDGE, JEFFERSON CO 80033 (Beat: WRPDBEAT3) (CADRESULT -

	Telephone:
	
	(Cell phone) (720) 419-7192 [Business)
(Other) (720) 290-9823 [Residence]
(Cell phone) (720) 290-9822 [Residence]
(Landline) (303) 419-1443 [Other]

	Height:
	58"
		Weight:	2001b	Build:

	Race:
	White
		Hair Color: Brown	Eye Color: Brown



Name:	HALLGREN, MARY	Gender:	Female
DOB:	01/08/1942
Address:	614 N VRAIN ST, DENVER, DENVER CO 80204
Telephone:	(Cell phone) (720) 301-0377 [Residence]
Height:[image: ]Weight:	1351b	Build:	Average
Race:	White	Hair Color: Blonde or strawberry	Eye Color:	Hazel
[image: ]
	Arresting officer:
	#2006 MONN, KAYLEE
	Arrest time:

	Charges:
	LK21009476 [1) 184401 
	Adult [image: ] 03/10/2021 Arrest


of45
warrant application
LK21009476 [1] [image: ](1) Adult AT-RISK-THEFT-VICTIM-$500 OR MORE 03/10/2020 Arrest warrant application
Narrative:
Arrest Warrant Application
	Name: DOB:
Address:
Telephone:
Height: Race:
		LENCA, EDWARD HENRY	Gender:	Male
07/15/1953
350 HARLAN ST, LAKEWOOD, JEFFERSON CO 80226 (Beat: LPDS6)
(Other) (720) 671-2444 [Business]
	Weight:	1851b	Build:
White	Hair Color: Blonde or strawberry	Eye Color: Green

	Name:
DOB:
Address:
Telephone:
Height: Race:
	MANN, ROBIN ALEN
12/14/1968
4659 N WILLIAMS ST, DENVER, CO (4659 N WILLIAMS 
(Landline) (303) 927-6418 [Other]
(Cell phone) (720) 628-9697 [Other]
(Other) (303) 858-8100 [Business]
(Other) (303) 292-5300 [Residence] Weight:
White	Hair Color:
	Gender:	Male
ST DNVR)
Build:
Eye Color:

	Name:
		MOLITOR, ANTHONY	Gender:	Male

	DOB:
	03/17/1947

	Address:
	409 S OWENS ST, LAKEWOOD, JEFFERSON CO 80226 (Beat: LPDS12)

	Telephone:
	(Cell phone) (303) 319-9010 [Residence]

	Height:
		Weight:	Build:

	Race:
	Unknown	Hair Color:	Eye Color:



	Name:
		MATTOS, JOHN	Gender:	Male

	DOB:
	07/23/1965

	Address:
	355 GRAY ST, LAKEWOOD, CO 80226 (355 GRAY ST LKWD: @HOUSING AUTHORITY OF THE CITY OF LAKEWOOD)

	Telephone:
	(Landline) (303) 807-9370 [Other]

	Height:
		Weight:	Build:

	Race:
	Unknown	Hair Color:	Eye Color:



	Name:
		JAMES, CRYSTAL U	Gender:	Female

	DOB:
	2000

	Address:
	7610 W WASHINGTON ST, # IN14054, INDIANAPOLIS, Jefferson IN USA 46231 (JP MORGAN


CHASE NATIONAL SUBPOENA PROCESSING CENTER)
Telephone:	(Landline) (317) 757-7526 [Residence]
Name:VARA, 
ANDREW
Gender:

	DOB:
	09/05/1966

	Address:
	3200 N SPEER BLVD, DENVER, DENVER CO 80211 (CADRESULT -

	Telephone:
	(Cell phone) (303) 868-3376 [Residence]


[image: ]
	Name: DOB:
Address:
Telephone:
	LENCA, ELIZABETH ANN	Gender:
06/25/1955
5729 1ST AVE N, WELLS, Ml USA 49894
(Cell phone) (906) 399-2802 [Residence]
	Female

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
	GALEANO, GIOVANNI	Gender:
07/28/1972
19178 E PROGRESS AVE, CENTENNIAL, CO USA 80015
(Cell phone) (720) 261-6036 [Residence]
(Cell phone) (720) 620-1838 [Residence]
	Male

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
	HANSON, ALLIE	Gender:
2000
7700 E ARAPAHOE RD, suite 220, CENTENNIAL, CO USA 80112
(FAX) (303) 863-7767 [Residence]
(Landline) (303) 863-1800 [Residence]
	Female

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
	MATHIS, PATRICK	Gender:
2000
7700 E ARAPAHOE RD, suite 220, CENTENNIAL, CO USA 80112
(Landline) (303) 863-1800 [Residence]
	Male

	Name:
		TRUJILLO, MARK DAVID	Gender:	Male

	DOB:
	06/16/1962

	Address:
	7055 NEWLAND ST, ARVADA, JEFFERSON CO 80003 (Beat: APDSECTORA)

	Telephone:
	(Cell phone) (720) 298-0282 [Residence]
(Landline) (720) 447-0174 [Other]
(Cell phone) (720) 690-2918 [Other]

	Height:
	[image: ]	[image: ]	[image: ]	[image: ]	Weight:	2101b	Build:

	Race:
	White	Hair Color: Brown	Eye Color: Brown


Name:PARRAS, 
MARTIN 
LOUIS
Gender:

	DOB:
	04/18/1967

	Address:
	295 S DEPEW ST, LAKEWOOD, CO 80226 (295 S DEPEW ST LKWD: @COOK FREDERICK DEAN JR)

	Telephone:
	(Cell phone) (720) 467-1460 [Business]


(Landline) (303) 232-4452 [Other]
(Landline) (720) 309-7770 [Other]
(Landline) (303) 237-1199 [Residence]
(Cell phone) (720) 476-1460 [Other]
	Height:
	
	Weight:
	Build:

	Race:
	Unknown
	Hair Color:
	Eye Color:

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
Height: Race:
	6'4"
White
	SHADA, PAUL M
02/05/1959
3200 N SPEER BLVD, DENVER, DENVER CO 80211 
(Landline) (303) 274-4969 [Other]
(Landline) (303) 274-4969 [Other]
(Other) (303) 274-4969 [Business]
	Weight:	1701b
Hair Color:
	Gender:	Male
(CADRESULT -
Build:
Eye Color: Brown

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
Height: Race:
	6'1"
White
	STEELE, SEAN SPENCER
10/24/1989
6616 S WAUCONDA DR, LARKSPUR, CO USA 80118
(Landline) (720) 662-7252 [Residence] (Other) (720) 979-1343 [Residence]
	Weight:	1731b
Hair Color: Blonde or strawberry
	Gender:	Male
Build:
Eye Color: Blue

	Name: DOB:
Address:
Telephone:
Height: Race:
	White
	HALLGREN, HANS
11/26/1979
752 N KNOX CT, DENVER, DENVER CO 80204
(Cell phone) (720) 301-1052 [Residence]
Weight:
Hair Color:
	Gender:	Male
Build:
Eye Color:

	Name:
	HEAD, DIANE ELIZABETH
	Gender:
	Female

	DOB:
	06/16/1985
	
	

	Address:
	7470 W WARREN CIR, LAKEWOOD, CO USA 80227
	
	

	Telephone:
	(Cell phone) (303) 618-4063 [Business]
(Cell phone) (303) 271-4268 [Residence]
(Cell phone) (303) 618-4063 [Residence]
(Landline) (940) 453-5721 [Other]
(Landline) (720) 453-5721 [Other]
	
	

	Height:	5'9"
		Weight:	1451b
	Build:
	


	Race:	White	Hair Color: Blonde or strawberry 	Eye Color: Blue

	Name:
	GOODWIN, JEANETTE	Gender:	Female

	DOB:
	12/23/1954

	Address:
	746 N NEWPORT ST, DENVER, DENVER CO 80020 (CADRESULT - 746 NEWPORT ST

	Telephone:
	(Other) (303) 881-9780 [Residence]
(Cell phone) (303) 322-3630 [Other]
(Landline) (303) 322-3630 [Business]

	Height:
	
	Weight:
	Build:

	Race:
	Unknown
	Hair Color:
	Eye Color:



	Name:
		FRAZER-ABEL, VIRGINIA A	Gender:	Female

	DOB:
	12/11/1966

	Address:
	4704 HARLAN ST, Suite 250, DENVER, DENVER CO USA 80212 (FRAZER-ABEL LAW LLC)

	Telephone:
	(Cell phone) (720) 638-1465 [Residence]

	Height:
		Weight:	Build:

	Race:
	White	Hair Color:	Eye Color:



	Name:
	BAUGH, MICHAEL P	Gender:	Male

	DOB:
	07/27/1978

	Address:
	1250 S AMES ST, LAKEWOOD, JEFFERSON CO 80232 (Beat: LPDS8) (CADRE-SULT -

	Telephone:
Height:
Race:
	(Landline) (303) 937-6237 [Other]
(Cell phone) (303) 875-1953 [Residence]
6'4"	Weight:	1651b
White	Hair Color: Blonde or strawberry
	Build:
Eye Color: Blue

	Name:
DOB:
Address:
Telephone:
Height:
Race:
	BAUGH, MARLENE
02/04/1960
32631 HWY 92, HOTCHKISS, CO USA 81419
(Cell phone) (970) 872-4440 [Residence]
Weight:
White	Hair Color:
	Gender:	Female
Build:
Eye Color:


Name:	BAUGH, MICHAEL STEPHEN	Gender:	Male
DOB:	12/22/1958
Address:	32631 HIGHWAY 92, HOTCHKISS, CO USA 81419
Telephone:	(Cell phone) (970) 872-4440 [Residence]
(Landline) (303) 984-7929 [Other]
	Height:
	[image: ]
	Weight:
	1651b
	Build:
	

	Race:
	White
	Hair Color:
	Brown
	Eye Color: 
	Blue



	Name:
		GRIFFIN, JAMES LYNN	Gender:
	Male

	DOB:
	12/08/1956
	

	Address:
	360 HARLAN ST, LAKEWOOD, JEFFERSON CO 80226 (Beat: LPDS6)
	

	Telephone:
	(Cell phone) (720) 261-0833 [Residence]
(Cell phone) (720) 261-0833 [Other]
(Cell phone) (720) 261-0833 [Other]
	

	Height:
	[image: ]	[image: ]	[image: ]	[image: ]	Weight:	1651b	Build:
	

	Race:
	White	Hair Color: Brown	Eye Color: Green



Name:	HURTUBISE, KEITH ALLEN	Gender:	Male
07/18/1956
DOB:
	Address:	5996 S JELLISON ST, Unit E, LITTLETON, CO USA 80123
	Telephone:	(Other) (303) 808-8202 [Residence]
(Cell phone) (303) 356-5508 [Residence]
	Height:
	5'9"
	Weight:
	1551b
	Build:
	

	Race:
	White
	Hair Color:
	Brown
	Eye Color: 
	Hazel

	Name:
DOB:
Address:
Telephone:
Height:
Race:
	LENCA, STEPHEN EDWARD
07/27/1954
5729 1ST AVE N, WELLS, Ml USA 49894 (Cell phone) (906) 399-3714 [Residence]
Weight:
Hair Color:
	Gender:	Male
Build:
Eye Color:

	Name:
DOB:
Address:
Telephone:
	MOTTLER, MICHELLE
05/31/1962
614 N VRAIN ST, DENVER, DENVER CO 80204
(Cell phone) (303) 202-6454 [Residence]
	Gender:
	

	Name:
DOB:
Address:
Telephone:
Height:
Race:
	LENCA, MICHAEL ALLEN
08/21/1969
700 GODWIN AVE, GLENN HEIGHTS, TX USA 75154
(Cell phone) (469) 337-6787 [Residence]
Weight:
Hair Color:
	Gender:
Build:
Eye Color:
	Male


Involved Property:
[image: ]
, Ammunition : Center fire / Stolen / 5000RDS OF MISC AMMUNITION / O / $2,000.00 [image: ] Ammunition : Center fire / Stolen / 2000RDS OF 9MM / O / $2,000.00
0 All others incid elec charged dart / Stolen / MISC FIREARMS - PISTOLS AND RIFLES / O / $60,000.00 0 L21019808 / Recording : Audio / Evidence / PHONE INTERVIEW WITH MARY 5/12/21
Involved Vehicles:

· Silver/Aluminum 1978 Chevrolet Corvette / CO License #BCNX14 [Automobile: Sedan, 2-door] VIN:1Z87L8S415309 / Other
· Blue 1985 Harley-Davidson FLHT / CO License #BJOW85 [Motorcycle: Motorcycle] VIN:I HDI DDLI 2FY502814 / Other
Involved Officers:

· #2006 MONN, KAYLEE (Investigator; Reporting officer)
0 LPD THEFT (Investigator)
0 #2067 EVANS, ANDRES (Reporting officer)
0 #000000 CAD INTERFACE (Reporting officer)
Reports:

Action log:
	Type	Entry time
General report:
	Event time
	Author
	Link Log entry


	Author:	#2067 EVANS, ANDRES	Report time:	03/10/2021 13:14
Narrative:
On 03/10/2021 at approximately 1114hrs I was dispatched to 350 Harlan St. in regards to a theft of firearms. Dispatch advised the reporting party had multiple assault rifles and guns taken from his home. The reporting party stated they know who took the firearms but does not know how long they have been gone. The reporting party stated the suspect is Mary Hallgren and she lived at the location some time ago.
[image: ]Upon arrival, I spoke to Edward Lenca (DOB: 07/15/1953) as he stood in the doorway of a shop on the south side of the residence. I then asked Edward if I may enter the residence and speak to him about what has transpired. Edward then gave me permission to enter his residence. Upon entering, Edward informed me his "ex-lover, Mary Hallgren (DOB: UNK), took his firearms from the three safes that are located inside of his shop. Edward believes that it was Mary that took his firearms due to him finding papers inside of a desk in a barn behind his residence.
Edward then showed me the papers and I observed them to be of a list of firearms with dollar figures written on them. The first sheet had "Evaluaon of collecon for Mary" and it had several firearms written on it along with values associated to each item. The page also had several number figures and hand written notes on the page to include "Bills Friend" and "Greenland gives." The front side of the page had a total of 14 items printed on it with associated values. The back side of the page also had several hand written firearms and associated values written to the right of them. In total the back side of the page had a total of 10 items hand written on the back.
The second page had written on the top "Evaluation of collection for Mary" written on the top with a total of 13 line items printed on it for a total of 14 items with associated dollar values next to them. On the left side of four items, I observed the handwritten name of "John." The items that had "John" written next to them were an HK 91, Colt sporter target, HK94, and Polytech China AK. I observed the list on the second page to be of similar items that were listed on the front of the first page. The back side of the second page did not have anything written on it.
The third page that Edward showed me had "Offer for Mary" written on the top of the page and 13 line items printed on it for a total of 14 firearms. Most of the line items had an associated value written next to them. The back side of the third page did not have anything written on it.
The fourth page had a picture of a small note with what Edward described to me as a combination to a safe. The fourth page did not have anything written on the back side.
The fifth and final page had what Edward described to me as part of a combination to a safe written on a small note. The back of the fifth page did not have anything written on
it.
Edward informed me that he would not be providing me with the pages he found but would allow me to take photographs of them. I then took photographs of the pages Edward found and subsequently showed me with my department issued smartphone.
Edward was then able to show me several pictures he had in three-hole binder protective sleeves of several firearms. Edward indicated that the pictures and the pages he previously showed me are not exhaustive of all of the firearms he had. I observed several firearms in the pictures that included German Lugers, bolt action rifles German MG42 machine guns, and a machine gun with a fluted water jacket. Edward informed me that the machine guns are not working firearms but are built off of genuine parts with a "de-milled" receiver. Edward also informed me that the bolt action rifles in the photographs are K98 Mauser rifles. Although the photographs contained many different firearms and non-working firearms, Edward informed me that the pictures were not exhaustive of all of his firearms.
I was then informed by Edward that he noticed that all of his firearms were now gone from the three safes located inside of his shop on 03/07/2020 at approximately 1800hrs. The last time that Edward looked inside of his safes and noticed all of his firearms being present was approximately one year ago. Inside of the safes there were an approximate total of 45 firearms. I was informed that there were approximately 30 rifles and 15 pistols inside of the three safes totaling approximately $60,000. Edward then stated that Mary did not have permission or the ability to go into the safes. Edward kept the safes unlocked in the sense of keeping the combination dial on "0" to then only have to turn the dial to the last digit in the combination to open the safes.
Upon asking Edward how long Mary lived at the residence, he informed me she lived there between five to seven years and was removed by Jefferson County Officials. Upon asking Edward if Mary was evicted, Edward stated he was unsure and was unable to tell me which officials had removed Mary from his residence. Edward was not present for when Mary was removed and stated it happened approximately six months ago. Edward speculated that Mary was removed from his residence in September of 2020. Edward last spoke to Mary approximately three months ago and had a casual conversation with her.
Upon asking Edward why he didn't make the theft report on Sunday, he informed me that he wanted to speak to his attorney first to decide on what to do. Edward then decided he needed to file a police report because of new legislation of mandatory reporting of stolen firearms. Edward did not want to be held responsible if his firearms fell into the wrong hands. I was told by Edward that some of his firearms are "assault rifles." Upon asking Edward if any of his firearms are NFA items that include full automatic, short barreled rifles, or short barreled shotguns he indicated that he did not have any NFA items. Some of Edward's firearms are of AR15 and AK type rifles. Edward stated that he is a firearms collector and not a dealer but at one point in time he did have a Curio and Relic firearms license.
I then contacted Detective Monn and notified her of the incident. Detective Monn stated that in previous reports Edward has been reported to have safes full of firearms and to have problems with his memory.
Edward informed me he does not have any invoices, appraisals or serial numbers for any of his firearms. Edward also does not know why Mary would take his firearms but he wants to hold her responsible and have her put into prison.
Throughout my conversation with Edward he requested to have a detective work in his case immediately and did not want a patrol officer to work on his case. I advised Edward that a detective was notified of the incident and would be contacting him.
I instructed Edward to make an exhaustive list of all of his firearms that included the make, model, value, and distinguishing features, regardless of having a serial number. I was informed by Edward that he would like his firearms returned but is not expecting it. Edward has been collecting firearms for the past 53 years since he was 14.
Edward then stated only one firearm was left behind in one of his safes. Edward stated it was the black safe where a German K98 Mauser was left behind. Edward then walked me to the back building on his property and showed me a K98 with Nazi Eagle crest markings. I was able to photograph the rifle with my department issued smartphone.
I was also able to return to the shop and take photographs of the interior along with photographs of all three safes open showing they are now empty.
Edward advised he has difficulty of conceptualizing time and has been previously accused of having memory loss.
I was able to follow up with Edward to ask further questions. Upon asking Edward how did the last rifle end up in the back building on his property, he informed me that he placed the rifle in the other building because his safes were already accessed and he wanted to retain his last rifle. Edward then informed me he had approximately 5000rds of ammunition ranging from .222 Remington Magnum to 7.62x51 Nato. One safe contained 2,000rds of 9mm ammunition. Edward valued each round of ammunition at approximately $1 per round, bringing the total to $7,000.
A supervisor was notified of the incident.
All photographs were uploaded into DIMS.
Nothing further at this time.
Supplemental:
[image: ]
	Author:
	#2006 MONN, KAYLEE
	Report time:
	03/12/2021 09:02

	Entered by:
	#2006 MONN, KAYLEE
	Entered time:
	03/12/2021 09:02


Narrative:
On 3/10/21 at approximately 1200 hours I was notified via phone by Agent Evans who was on scene at 350 Harlan St and was speaking with the listed victim in this case, Edward "Ed" Lenca DOB 7/15/53. Agent Evans advised Ed was reporting over 40 firearms that were stolen from his 3 safes and he wanted to speak with a Detective. Ed didn't know an exact time frame for when the firearms went missing but he suspected a Mary Hallgren DOB 1/8/42 as the suspect. I advised Agent Evans to have Ed create a list of all the missing firearms and I would be in contact with him tomorrow.
I then looked into Ed's recent history in LPD databases. LPD Agents have contacted Ed several times in the recent past to include on 1/25/21 where Ed reported his pickup truck as having been stolen reference CR# LK21-3449. The next day it was discovered the truck had been taken by Jeffco Adult Protective Services (APS) as Ed was no longer permitted to be driving due to having, "severe memory loss" and recently was hospitalized for an evaluation.
On 12/8/20 Ed reported 2 handguns as missing which he said he usually kept under his mattress, reference CR# LK20-44002. The pistols included a Walther PPK .380 and a Browning High-Power semi-auto 9mm, each worth $1,000. Edward reported his ex-girlfriend Mary as the suspect but stated he didn't want to "point the finger" at her. This case was listed as inactive on 12/9/20.
On 9/15/20 Agents responded to Ed's residence regarding an intoxicated person where Mary's son, Hans Hallgren DOB 11/26/79 called LPD as Mary was hiding at the barn on the property and Ed was drunk and had a "Safe full of firearms." When Agents responded, Mary reported Ed as having been sober from alcohol for 2 weeks and he was "thinking more clearly." Mary said she was afraid Ed would try to access the guns that were inside of a safe in the locked garage. Mary feared Ed would remember the code to the safe and use the guns against her but also said she had changed the locks on the garage. Mary informed Agents of she and Ed's former relationship and said she was his Power of Attorney (POA). Mary was also advised of Colorado's [image: ]Red Flag Law and no additional action was taken on scene by Agents. The associated case number was: LK20-33643.
On 7/27/20 there was a welfare check for Ed regarding suspected elder abuse where Mary was his caretaker reference CR# LK20-27301. This case was investigated by Detective Gilstrap who spoke with Ed's long-time friend Keith Hurtubise DOB 7/18/56 who reported Ed was a gun collector with a couple safes full of guns as the guns were his, "retirement fund." Keith reported he didn't think Ed had gotten into the safe in, "a couple of years." Keith reported that Ed's brother thought Mary may have sold the guns, but Keith didn't know anything further.
Keith did say Mary had sold Ed's Corvette as a trade for plumbing work. Keith also reported Mary was Ed's "unofficial care-taker" and she had hung a sign in Ed's room to "remind him" that his long-time friends "Mike and Marlene" were taking his money and not Mary. Marlene however, had ultimately called APS as she was concerned about Ed's care as the house was a mess, a toilet was missing and Ed had h gallon jugs of whiskey at his bed. Keith also stated a Quit Claim Deed was put on the house around November or December of 2019 which listed the house in Mary's name. Keith didn't think Ed wanted that to happen as Ed suffered a fall around the same time. After that, another female, "Anna," moved in with Ed and possibly helped with cooking and cleaning. Ed also began to receive home healthcare from the VA 3 times a week.
Mary was also interviewed regarding CR# LK20-27301 and she confirmed Ed's fall in December of 2019 saying he, "has not been the same since" and had spent 10 days in the hospital afterward. Mary also confirmed that she hired Anna, who was formerly homeless, to move in with Ed while Mary was out of town for 10 days on vacation. After staying at the house for 2 weeks, Anna left. When asked about the POA, Mary said her friend, Andrew Vara had notarized and signed the documents however a Conservator had been appointed for Ed, therefore the documents were not valid. When asked about Ed's firearms, Mary said she sold "loose guns around the house" to a local gun dealer out of concern for her safety. Mary reported the dealer came to the residence, made an evaluation and wrote Ed a check. Detective Gilstrap documented a deposit of $8,525 into Ed's ISt Bank account from Old Steele Historical Firearms in Littleton. Mary also confirmed having sold Ed's Corvette for approximately $1,500 worth of plumbing work on a sewer line. Detective Gilstrap also documented Ed's medical records from the Department of Veterans Affairs showed Ed had a history of, "alcohol-induced dementia." Through the course of the investigation, the case was ultimately listed as inactive on 10/21/20.
On 5/7/20 Agents responded to Ed's residence regarding elder abuse reported by a social worker who said Ed was, "failing and falling." Upon contact with Agents that day Ed was described as appearing able-bodied, lucid and in good health. No further investigation was completed, reference CR# LK20-17450.
On 3/11/21 1 was assigned this case for follow up investigations.
After reviewing the reports and photographs taken in this case, it appeared Ed suspected Mary as having taken the firearms due to him finding papers inside a desk in the barn behind his residence. The papers included a list of firearms with dollar amounts on them in addition to hand-written notes for each gun. The hand-written notes said, "Evaluation of collection for Mary." Edward also reported the safes were kept unlocked and at "O" where to open the safe the dial would only have to be turned to the last digit to be opened.
On 3/11/21 1 initially called Ed at the number listed in the records system however there was no answer, therefore I left him a voicemail message to return my call.
On 3/11/21 1 initially searched in LPD databases and found Ed's brother, Stephen Lenca DOB 7/27/54. Upon calling him, there was no answer therefore I left him a voicemail message to return my call.
I then called Mary to speak with her about what occurred. I initially asked Mary when she last saw Ed and she said it had been months and she recalled having seen him last at a garage or shop where he was driving his truck.
I then asked Mary about Ed's gun collection and she said Ed's brother Steve and Ed's friend Keith, helped her sell Ed's guns around November of 2019. She then added Ed had a memory problem and had fallen and hit his head in February of 2018 or 2019 and had a concussion. I asked if she knew if Ed had any firearms in the safe and she said she did, and then said, "unless someone got into them." Mary recalled Ed having 3 safes in the attached garage but that Ed
hasn't been able to recall the combination for the past 2 years. I then asked Mary about Ed's guns that she had sold, and she said she, "gave some of them away" and added they were guns that were just lying around the house. When asked if she recalled what any of the firearms were, she said one was a loaded revolver that Ed kept in the top drawer and other firearms were welded and unable to be fired or function. She then said a neighbor had told her some of the guns were automatic machine guns. Mary then said she was afraid of guns as her father was killed by a gun. Mary also said she needed to get the guns out of the house so Ed could receive home health care from the VA as they would not come out to care for Ed if there were guns in his home.
Next I told Mary that Ed reported his 3 safes to be empty and over 40 of his firearms to be missing. Mary immediately seemed shocked and surprised as she gasped ad said she didn't know who could have taken the guns. Mary first thought Keith may have taken the guns as he has been Ed's care-taker since November of 2019. I then informed Mary that Ed was also reporting missing ammunition and she said she had ammunition locked up in the barn since approximately 1 month ago as she was afraid and called Keith for help. Mary said she found the ammo under a seat in the back room and ultimately "gave it away" to a gun dealer or collector.
When asked if Mary knew of anyone that was interested in Ed's gun collection, she said Ed would show his gun collection to all kinds of people in the neighborhood and said, "everyone knew he had them." Mary then said Ed's neighbor, "Jim" kept a watch on Ed's residence since Mary moved out and she said he may know who took the guns. Mary provided a phone number for Jim and I identified him through LPD databases to be James "Jim" Griffin DOB 12/8/56 with an address of 360 Harlan St.
I then asked Mary about Anna who she had allowed to move in with Ed. Mary said Anna was the last person that Mary knew of to have lived with Ed around the time frame of 8/1/20. Mary added it was temporary while she was out of town and when she came back into town, Anna was no longer permitted to live there. Mary said Anna and her boyfriend said they wanted Ed's guns and Anna and her boyfriend were threatening to steal Ed's welding equipment.
When asked for Anna's information, Mary said she had a picture of Anna's driver's license and vehicle registration as she had paid for State Farm insurance on Anna's vehicle while she helped to care for Ed. Mary later emailed me those documents which showed Anna's identity as Anna Lopez DOB 6/22/91. Mary did not know Anna's boyfriend's name but said he lived down the street from Ed. I later added the photos to DIMS.
I then asked if Mary had any other individuals who she thought may have interest in Ed's guns. Mary sad Ed's friends Mike and Marlene wanted Ed's property and wanted to keep Mary away from Ed. Mary suspected they were involved in drugs and thought Ed owed a debt to them. Additionally, Mary said Ed's younger brother "Mike" who lives in Texas is a gun enthusiast and wanted Ed's guns in the past and has even stolen from Ed in the past. Mary had no further information to provide at this time but was very forthcoming with information and advised me to call her if I had any further questions.
Shortly after hanging up with Mary, she had called me, sent me text messages and also emailed me several times. Mary provided information for Ed's Conservator, Virginia Frazer-Abel as well as Ed's Guardians, Jeanette Goodwin and Gayle Young. Mary also sent me a link to the Instant Checkmate website where she had a background check ran on Michael Baugh. I was not able to successfully view the information but added a copy of the email to this case.
While I was on the phone with Mary, Stephen had called and left me a voicemail message. Upon returning his phone call, I informed him of the case and asked if he was aware of Ed's condition. Stephen said Ed had fallen on 11/30/19 and suffered a bed head injury but recovered around August or September of 2020. Stephen described Ed as, "doing better than ever" now since he has stopped drinking alcohol.
I asked Stephen about Ed's gun collection and he said Ed told him that he located the combination to his safe a couple days ago in an old phone book and found his weapons were gone. When asked what type of weapons Ed had, Stephen said there was approximately $100,000 worth of firearms as Ed was an avid gun collector. Stephen also said Ed told him of a proposal found in one of the safes for [image: ] worth of firearms. Stephen stated the amounts listed for Ed's guns were, "50 cents on the dollar.'[image: ]
Next I asked Stephen about Ed and Mary's relationship and he said they were companions on and off for 15 years. Stephen said Mary was Ed's POA and during that time, around Spring of 2020, Mary sold 7-8 of his guns for $3,000. Stephen reiterated that Ed did not purchase cheap firearms and that the guns Ed had were high end. Stephen said Ed also had $10,000 worth of ammunition which he said was possibly taken by the Conservator, Virginia as she was in charge of Ed's finances. Stephen added Mary also sold Ed's Harley Davidson motorcycle and his Chevy Corvette. Stephen knew of Ed to have put [image: ] worth of work into the Corvette with a new engine and transmission. Additionally, Stephen said Mary also had Ed, "will the house" to her. Stephen advised he felt Ed was, "robbed for his possessions.'[image: ]
After speaking with Stephen I contacted Virginia to determine if she knew where Ed's firearms were or who may have taken them. Virginia advised she was appointed as the Conservator for Ed in January of 2021 and since then, she had never seen any of Ed's firearms and was told they were locked in his safe and were not able to be accessed. I then asked Virginia about the ammunition, and she said she had gone into the back barn and located ammunition and subsequently seized the ammunition and sold it to G and G Guns located at 8225 W Colfax Ave #A. Virginia often deals with "Warren" at G and G Guns and that was why she chose that business to sell the ammunition. Virginia then emailed me a receipt for the sale which totaled $2,388. A copy of the receipt was added to the case. When asked if Virginia had taken any of the firearms out of the house, she said she did not and said Ed was, "funny about it." I then asked Virginia if she was aware of Mary as having possibly stolen the firearms and she said she was aware. Virginia also added that Mary was being investigated by the Department of Human Services for financial exploitation which Virginia said would be reported to LPD soon.
I was then able to speak with Ed's neighbor of 10-12 years, Jim. While speaking with him I asked about Ed's gun collection and Jim said he wasn't really aware of it and had never seen Ed's guns. Jim was aware that Ed had 2 safes that Ed was unable to get into. A few weeks prior, Jim said he was keeping an eye on Ed's residence but he did not have any keys to the property. Jim noted on a Friday afternoon recently he noticed Ed's metal shop garage door was open and there was possibly a gray car at his house. Jim said he was able to see clear to the back of Ed's property but he didn't see Ed or anyone else around.
I then asked Jim if he knew who Mary was and he said he's known Mary and said she's been
with Ed since 2011. Jim said Mary would come over daily to check up on Ed and the property however she had her own place. Jim then said approximately 1 year ago, Mary moved into the barn on Ed's property as he knew of Mary to be a long-time friend and caretaker for Ed. I asked Jim if he thought Mary wanted Ed's guns and he said he didn't think she wanted them. Lastly, I asked Ed if he knew of another caretaker Anna, who Mary had hired. Jim said he did know of Anna and recalled her staying with Ed and helping clean up.
I then reviewed LPD databases and prior call history and located a phone number for Marlene Baugh DOB 2/4/60. Marlene was very polite and concerned for Ed's welfare while I spoke with her. Marlene described Ed as being her best friend for 40 years. I asked Marlene if she knew of Ed's gun collection and she said she did. Marlene added she knew Mary had sold several of Ed's firearms so that Meals on Wheels could come into the home. Marlene did not know how many of Ed's guns were sold or the location where they were sold.
As I spoke with Marlene, she said her son, Michael P. Baugh DOB 7/27/78 had often gone with her to see Ed and they were planning to go see Ed again soon. Marlene said she last saw Ed in October of 2020. At the time of that visit, Ed asked Marlene if she had seen his guns or if his guns were at her house by the park. Marlene told Ed she didn't have his guns and she lived in Hotchkiss, CO since 1999-2000 and no longer lives by the park in Denver at her old house. Marlene said she would have, "never allowed" Ed to keep his guns at her house.
I then asked Marlene about Ed's gun collection and she said she knew of Ed to have 2 safes with guns but Mary told her that Ed had forgotten the combination. Marlene then stated, "Mary is a liar" and said she was stealing from Ed and possibly even drugged him. I asked Marlene if she thought Ed may have given his guns away to anyone and she said, "He doesn't give anything away." I asked if anyone in Marlene's family had any interest in firearms and Marlene said none of her family members cared about guns. Marlene did add the Corvette that Mary sold was to go to Marlene's son, Michael P. when Ed passed away. Ed had allowed Michael P. to drive the Corvette after Michael P's wedding and told Michael P. the vehicle would be his someday.
While speaking with Marlene further, she advised the ATF had come into Ed's house 15 years ago or so and went through his guns and registered him as a gun collector. Marlene advised Ed added another rifle to his collection approximately 1 year ago when Ed's father passed away and he inherited a rifle as well as [image: ] from him. I asked her if she knew of Ed to have loose guns in the residence and she said he had approximately 6 guns in the house. Marlene then advised Ed was also very good with his money and when Ed's father died, Ed had put the inheritance money into his savings account to pay his annual taxes on his property. Marlene said she knew of Ed to live off his social security every month.
Next I asked Marlene about Ed's memory concerns. Marlene said she was unaware that Ed had a bad fall until her last visit with him. Marlene added she feels bad for Ed as she appeared to stary crying as she spoke with me. Marlene said Ed was not being cared for properly and that she had been the one to call APS to report Mary. Marlene advised Mary had taken Ed's phone and since then, Marlene has been unable to get back in touch with Ed, therefore she has been sending him post cards and letters. Marlene then told me of a time when Ed gave her flowers in a vase and she still held onto the vase.
Lastly, I asked if Marlene knew of anyone that may have interest in Ed's firearms or in any of Ed's property items. Marlene said Ed's brother, later identified as Michael Lenca DOB 8/21/69, who lives in Texas. Marlene provided his phone number. Marlene described Michael Lenca as being the "black sheep of the family" but said he also wants the best for Ed.
After speaking with Marlene, I located another phone number for Ed and was able to speak with him about his firearms. Ed advised he was missing about 50 firearms and 12 of those firearms are "high end assault rifles." Ed advised he was missing 2 handguns as well to include a Browning High Power and a German Walther PPK .380. I asked Ed if he had a list prepared for all the missing items and he said he did. Ed said he did not have access to an email and requested I respond to his residence to pick up the items and meet with him.
In the afternoon hours of 3/11/21 1 responded to Ed's residence to meet with him. Ed provided me with a 3-page yellow notebook paper list of his 40 stolen firearms which included the following:
· 4 total 1940 era Winchester model 94, 3 of which had a full length BBL and magazine and one was a half length magazine
· 2 total 1940 era Winchester model 71 with 348 mag in "mint, as new" condition
· 1 total Winchester model 9422 22 magnum in new condition
[image: ]	1 total possibly early 1950 era Winchester model 64 in "as new" condition as it was passed down from his father and considered "priceless"
· 4 total 1930's to 1940's Savage NRA model 19 rifles, 22 caliber with a scope in "VG" condition
· 4 total Steyr Austrian Mannlicher 222 to 280 caliber, 2 of which had double-set triggers [image: ] 1 total Remington model 700 Varmint bull BBL Leopold scope that had never been fired and was new
· 2 total CZ Model 452, 1 of which was a .22 caliber (new condition) and the other was .22 magnum (never been fired)
· 1 total CZ unknown model, 7mm magnum with a 4X12 Leopold scope and was in new condition and had never been fired
· 1 total Sako unknown model with a 3X9 Leopold scope that been fired 10-12 times and was in "as new" condition
· 5 total 1930-1942 era K98 Mauser's from WWII, 3 of which were 8mm and were "VG" to excellent condition and 2 of which were 30.06 and were refurbished in excellent condition
· 2 total Polytech Legends AK-47, 1 of which was a 7.62X39 Russian Round and the other was a .223/5.56 NATO round that was listed as "Rarely seen" and in excellent to as-new condition
· 1 total CZ .17 caliber bull barrel 4X12 with a Leopold scope
· 3 total Anschutz .22 or .22 magnum in excellent condition
· 1 total Ruger 1022 or .22 caliber in excellent condition
· 2 total 1950's Winchester .22 auto in excellent condition
· 2 total 1950's Remington 552 .22 auto in excellent condition
· 1 total 1950's Remington .22 pump in excellent condition
· 1 total 1940's or 1950's Savage .22 pump in excellent condition
· 1 custom built Varmint rifle built on a Mauser action with a Douglas barrel, 4X12 Springfield Armory scope
When asked for values for the above listed firearms, Ed said he does not know what they are worth today and recommended that I search on gun websites to determine values.
On the last page of Ed's list, he had the following missing ammunition:
· 1 case of South African 223/556 valued at $2,500
· 10 cases of Austrian Hirtinburger 308/7.62 valued at $10,000
0 6 cases of Israeli Military 9mm valued at $6,000
I then informed Ed that I had spoken with the Conservator, Virginia, who said she had sold his ammunition to a local gun store. Ed said he was aware of that but he had additional ammunition stored in the crawl space underneath his house which he said Mary knew about and she had stolen it from him.
Ed also provided a small in-progress list for his missing handguns which included the following:
· Walther PPk .380, early 1970's
· Browning High Power 9mm, 1973
· Colt Trooper 22 mag [image: ] colt 38 Super, 1970's era [image: ] Colt Challenger .22, 1950's era [image: ] Ruger Bull BBL .22
· 3 German Lugers
I took a photograph of the above list and uploaded it into DIMS.
After reviewing the list, Edward showed me the documents that were left behind in his safe which he suspected was left behind by Mary. On the list I saw written in red was "Greenland Guns" as well as various different prices and calculations in red pencil. On the same sheets, was black ink and blue ink as well as the names "Bill's friend" and "John." Ed advised he did not know who Bill or John were and assumed they were gun dealers. I asked Ed if I could take the documents as evidence and he requested to keep the originals for evidence to show to his lawyer. Ed advised I could make copies of the documents and then return them to him.
Ed also had 2 print outs of photographs of a small white piece of paper with writing on it that Ed said was the combination to one of his safe's. The note read, "Clear (4, 34, (R) past 22 twice, stop 3 r time, (L) past 50 once, stop." This seemed to be the manner of which that is used to open a safe with a dial lock combination. The second photograph was another small sheet of paper that read, "2n time, (R) 95." I took copies of these and later uploaded the copies to the case and returned the originals to Ed.
While speaking with Ed I asked him about his relationship with Mary and he said they were companions from approximately 2015 through January of 2021 when she was removed from the residence with the assistance of Jefferson County courts. Ed said Mary had lived in the back with him for a couple years when he described his relationship with her as being, "Platonic."
Prior to leaving Ed's residence I asked him when exactly he last recalled seeing his gun collection. Ed advised he was not good at telling time and said it had been "Several years." When asked if he had any sort of records or documentation for his collection, he said he did not. Ed advised he thought his guns were safe as they were locked up in his safes. I then asked Ed about the ATF visit and he said the visit was as a result of an online purchase he made for gun parts which prompted the ATF to visit him 3 days in a row. Ed said the ATF never viewed his gun collection or conducted an inventory. Ed then opened one of his safes and showed me that only 1 handgun and 1 long gun remained in his safe. Ed was unsure as to why those 2 weapons were left as they both were worth some money as well.
I then asked Ed if Mary's son Hans had ever shown any interest in Ed's guns and he said he did not, but Hans did often come over to visit with Mary. I asked Ed if he suspected Mike or Marlene and he said he did not and that Mary must have been "grasping at straws" to have suspected them to be involved in drugs or to steal Ed's items. When asked if he suspected his friend Keith or his brothers Mike or Stephen, he again said he did not. Ed added he hasn't spoken to Mike since their father's funeral in 2014. When asked if he suspected Anna who was homeless and lived with him for a brief period of time, he said he didn't recall who she was and he only suspected Mary. I informed Ed that Mary had stated Anna and her boyfriend were interested in Ed's gun as well as his welding equipment and I asked if he noticed any of his welding equipment missing and he said it was all there as he pointed to large machinery items in his garage.
When asked who Ed last showed his collection to, he said it was a few years ago and was the former owner of the Goodyear Tires at Alameda and Wadsworth. Lastly, I asked Ed at what point in time he felt his firearms went missing and he said it was likely during the 10-day period while he was in the hospital after his fall. Ed seemed adamant that Mary had been the one responsible for having stolen and likely sold his firearms. Ed said he wanted to pursue criminal charges against Mary for the theft as well as fraud on his accounts.
After speaking with Ed I returned to the LPD station where I called the Old Steele Historical Firearms in Littleton to review any possible sale records with Mary. I was advised the store staff would look into it and call me back.
I then called Ed's friend Keith however there was no answer, therefore I left him a voicemail message to return my call.
I also received a missed call and voicemail message from Virginia advising on 9/15/20 Mary had filed a Red Flag case on Ed reference 2020CV170 however on 9/16/20 she filed a motion to vacate the case.
On 3/12/21 1 received a missed call and voicemail from Keith. When I called him back, Keith advised Ed was a friend of his and he knew of Ed's gun collection. I asked when he last saw Ed's collection and he said he was around 2017 or 2018. Keith knew of Ed to have 3 full safes of guns but that Ed never wanted to sell anything. When asked about Mary, Keith said she was in and out of Ed's life over the past 10 years and she had sold some of Ed's guns to Greenland Guns. I then asked how Ed's memory seems and Keith said he visits Ed a lot more frequently now and noted Ed seems to be getting better and hasn't been consuming alcohol. Keith described Ed as, "back to how he used to be." Lastly I asked Keith when he suspects Ed's guns to have gone missing and he said they likely were still in the safes up until Ed had suffered the head injury.
Also on 3/12/21 1 received a missed call and voicemail from Sean Steele DOB 10/24/89 at Old Steele Historical Firearms. I called Sean back and upon speaking with him, I learned he was the general manager for the business. When asked if he had a record of sales from Mary to his business, he said he had 19 firearms that she sold to him and only 2 of those firearms are still at the store as the others have since been sold. Sean advised he would provide documentation for all the weapons that were acquired as well as the acquisition receipts for the pricing. Sean added he buys the guns at a low cost and then sells the firearms for a much higher dollar amount considered to be at or above market value. I asked if he recalled anyone else being with Mary at the time of the gun sales and he said he did not. Sean then advised some of the guns that Mary brought in, Sean did not accept and he recalled Mary as planning to go to other unknown businesses in the area. Sean advised he would not be willing to testify in court regarding this case should criminal charges be pressed, however he would provide a written statement.
On 3/12/21 1 had a missed call and voicemail message from Ed advising he had 2 additional weapons that were missing which include the following:
· Remington 870 pump action, 12 gauge, valued at $600
· Remington 1187 semi-automatic, 12 gauge in brand new condition and never been fired, valued at $600
In the same voicemail message from Ed, he advised he was also missing 2 Lincoln welders valued at $1,000 each.
I then called Ed back and spoke with him further. Ed confirmed the estimated values for each of his shotguns to be about $600 each. When I asked for values for the previous list of stolen firearms, he advised me to check gun websites as he bought the guns so long ago and did not have any estimate for their values. I later reviewed several gun websites to include
Gunslnternational.com, GunsAmerica.com and GunBroker.com to get estimates for each of Ed's firearms.
While speaking with Ed, I asked him if the display guns from his residence were also stolen and he said they were. I asked Ed to make a list of those weapons. When asked if he had any other firearms loose in his house that Mary could have sold, he said the only loose guns in the house were the 2 handguns which were previously mentioned.
Additionally, Ed advised he was missing an unknown value of clothing items to include:
· 35-40 plaid shirts o Cabela's brand hunting gear o Solid wool outfit and undergarments
Ed also stated as he was walking around his garage he found he was missing additional items to include:
· $200 blue contractors wheel barrow
· $150 Milwaukee brand Sawzall
· Dillon RL550 Progressive Reloader, approximately $475
· New RCBS Rock Chucker Machine, approximately $184.99
After discussing his additional missing items, I asked Ed if there had been any of Mary's property left at the house. Ed said she had an oven which was used in her dentistry business and very few other items. I asked if he feared Mary may return and he said he did. Ed said he wanted a protection order against her and also wanted surveillance cameras for his property.
I then contacted Green Mountain Guns and The Gun Room however neither business had purchased any firearms from Mary or Hans. I was not able to locate a Greenland Guns business in Colorado.
On 3/16/21 1 received via email from Sean, a copy of the Financial Durable Power of Attorney which was signed by Edward and Mary with the notary also having signed as Andrew Vara with ID #: 19974016242 and dated 6/29/18. Sean also sent me a letter to the ATF from Mary, requesting information on any title 2 or NFA firearms owned by Ed. Mary's signature was the only one on this form and was dated 7/22/20.
I then asked Sean if he primarily interacted with Mary or if another store employee had interactions with her. Sean said it was primarily him and the shop owner "Geo." Sean recalled Mary telling them she had issues getting into the safe. Mary also made a comment about Ed saying he, "may die any day" of alcoholism as she described Ed to Sean as being, "incontinent and incapable of speaking." Sean also said he offered to consign for Mary and she said she wanted the money up front to pay for bills.
On 3/17/21 1 responded back out to Ed's residence to speak with him further about the case and also pick up additional documents he drafted regarding missing handguns. While at his residence, Ed provided me with the vehicle title for a '78 Toyota 2-door with VIN: FJ400265801. The title had Ed's name listed on it with a purchase date of 11/01/89.
Ed also provided me with a second title for a '00 Ford pickup with VIN: IFTZR15X5YTB16863 that also had Ed's name listed on the title with a purchase date of 08/02/14. Neither title was signed on the back indicating they had not been sold or properly signed on the back to show any proof of sale.
On 3/17/21 1 contacted APS case worker Diane Head and spoke with her about the case. Diane stated Ed was appointed a private guardian and an attorney as a result of APS investigations. Diane said they were investigating caretaker neglect for Mary however no criminal charges were substantiated. Diane further advised APS had accessed Ed's VA records and had a
Neuropsychological evaluation completed for Ed. Ultimately, Diane said the POA that Mary had over Ed was found to be invalid as Ed was a chronic alcoholic and was unable to consent to the contract. Diane said Ed's medical condition was alcohol-related Dementia. Diane further described Mary's actions as being egregious as she said Mary had blatantly used Ed's money to finance herself. Diane added Mary also got a Quit Claim Deed on Ed's house however the documented was misdated for the year 2021. Diane also said the notary for all Mary's documents involving Ed, were the same person.
On 3/23/21 utilizing LPD databases I was able to locate a phone number for the buyer of the blue '85 Harley Davidson motorcycle, Martin Parras DOB 4/18/67. Martin advised he bought the motorcycle from Ed in July of 2020 and said it was a private sale. Martin provided Ed's caretaker Mary, a cashier's check for $1,500 for the motorcycle and described the transaction as being facilitated by Mary. Along with the motorcycle, Martin was provided a bill of sale and the old title. When asked if he bought any firearms, he said he did not. I asked how he knew Ed and Mary and he said he knew Mary through the neighbor and knew Mary needed money to pay bills for Ed. I asked for the bill of sale and title documents but Martin was not able to provide them.
I reviewed DMV records which showed the motorcycle was last registered to Ed in '12 with CO plate: 7201NC. The CO plate 7201NC was showed as canceled on 10/06/20 and listed as sold. The motorcycle was currently registered to Martin with CO plate: BJOW85.
Also on 3/23/21 1 utilized LPD databases and found the buyer for the silver '78 Chevy Corvette, later identified as Mark Trujillo DOB 6/16/62. Mark advised he did plumbing work for Ed and Mary and the total of the plumbing work was approximately $1,800. Instead of Mary and Ed paying money for the plumbing work, they traded Mark the Chevy Corvette in exchange for the plumbing work. No money was exchanged. Mark said Mary helped him get the title for the Chevy as he said she had the POA for Ed. Mark also said he was informed the Chevy was sitting on the property for 7 years and had flat tires and was full of leaves. Additionally, Mark said the vehicle needed new brakes, tires and approximately $5,000 of work. When asked how Mark met Ed and Mary, he said they met through a mutual contractor named "Tony." Mark later emailed me a copy of the title and registration which was added to the case. The vehicle was shown as having been purchased on 5/15/20 and it now has associated CO plate: BCNX14. I also asked for a sale receipt for the plumbing work however Mark was unable to provide one.
On 5/8/21 1 received a text message on my work cell phone from Mary advising she had just found out that day that Ed has his gun collection sold out of his safes and he made a false report. Mary further said Ed has, "plenty of cash" that his conservator doesn't know about. Mary also said she suffered domestic abuse with Ed and she described him as being a "bad person."
On 5/12/21 at approximately 1021 hours I called Mary and recorded the approximately 53minute conversation on my desk phone. Mary started out the conversation saying she was, "pretty pissed off" about the situation. During the conversation, Mary repeatedly cut me off and spoke over me.
During the conversation, Mary said she and her daughter Michelle Mottler DOB 5/31/62, went to Ed's house over the recent weekend and asked Ed how he was doing and asked about the guns from the safes and she said he started to tell her, "Mary took them." Ed then told Mary he had a bunch of money from the guns and she described his memory as being much better than he lets on. Mary then began talking about the guns and said she knew he had, "automatic machine guns" but she only knew of 1 handgun which was a revolver that was kept in his top dresser drawer. Mary then said several of the neighbors to Ed had looked at Ed's guns. Mary then made the statement that Ed's brother thought she, "gave away too much." Mary then said she, "didn't feel bad about it" as she needed to get rid of the guns so the VA could come to the house. Mary said Keith likely found a way to get rid of the guns from the safe and she again reiterated that she was scared of guns.
Next Mary began asking about whether I contacted Marlene, Mike or Ed's brother Mike about the missing guns. Mary then asked me to check into Ed's phone and I informed her that he recently got a new phone from the conservator. When I asked Mary if she had ever taken Ed's phone she quickly denied it by saying, "No no no" and said he lost his phone from walking down the street.
I then asked Mary about the time she cared for Ed and she quickly stated, "l never was his care taker I was his friend." Mary then said she came back to see Ed in June of 2017 and found Ed living in the hot barn in the back of the house as he had previously rented out the house to another tenant. Mary and her and Ed's friend "Paul" were able to move Ed from the barn and back into the house. At that time Ed asked Mary to move back in and she agreed under the condition that he wouldn't smoke in the house. Mary said she moved in but Ed would keep her up in the middle of the night and she was working full-time therefore she moved herself into the barn. When asked at what point exactly she had moved into the house, Mary said June of 2017 and then exclaimed, "1 spent everything I made in 2017 and 2018 on that barn fixing it up." Mary said she did a lot of remodeling on the barn to include central air conditioning, heat and 2 additions.
As I was speaking with Mary she said in February of 2019 Ed had been drinking too much so she took Ed to Dr. Fishman to a detox program where Ed only stayed for 4 hours and then took a taxi to return home. Mary said Ed drank on and off after that and Ed feared his cancer would come back. Mary then said at that point she and Ed were trying to get a "refi or a reverse mortgage" on his house. When I confirmed with Mary the house was actually paid off, she said it was. Mary then said she was busy with work and on November 30th of that year Ed had fallen and hit his head.
After Ed's fall, Keith assisted with returning Ed to the home. Mary stated Ed went "right back to the bar." Mary then said Keith took over checking on Ed at that point and said, "l wasn't even checking on him." Mary added Ed was "pissed at me" for moving to the barn and "triggering his rejection." Mary then said she didn't let Ed in the barn as she described it as being, "my space. [image: ]Mary then began saying when Ed would get really drunk he would get abusive. When asked if she ever reported any of the abuse to LPD she said on 9/16/20 she got a protection order. Around that same time Ed noticed APS locked up all his funds. Mary then said Ed quit drinking "cold turkey." Mary then mentioned another incident which she said was 2 weeks later on 9/1/20 where Ed, "just went crazy" and was "extremely frightening" and she had to hide in the barn until LPD arrived. Mary said she wasn't even living at the house at that time and only came to the house to get things and was otherwise staying with her daughter or at her office. Mary said the day after she called the VA and then went to LPD and got an Extreme Risk Protection Order.
When Mary spoke with the VA she said they were concerned Ed may have been having a stroke the previous night when she called LPD, therefore she brought Ed into the VA. While at the VA Mary said she, "Didn't feel like I had anymore responsibility for him, I'd done enough, I was trying to get away from him." Mary then said the VA kept Ed until 9/23/20 and said he was, "totally fine" according to his medical records. Mary said she did not go back after that because Ed was "just a nightmare." Mary added the same day Ed was admitted into the VA she rescinded the protection order.
Next I asked Mary if Ed had ever been diagnosed with any mental or medical health diagnoses and she said, "No" and, "He was cognitively okay and able to take care of himself." Mary then added she had Ed's VA records and that his lawyer had a disc with all his records. I asked if Ed was ever diagnosed with alcohol induced Alzheimer's she said, "not that I'm aware of." Mary then began laughing as she said most of Ed's problems were alcohol induced. Mary said, "How they can blame me for Ed's drinking, I just don't get it." Mary then said, "l don't want him to get away with his bullshit." Mary then began talking about Ed's guns and she said she never thought about the value of them. Mary then recalled Ed showed the plumber his gun collection and the plumber asked Mary how Ed got those guns on a cement worker salary. Mary then said she asked Ed about how he acquired all the guns and Ed told her he had a meth business back
in the 90's that Mike and Marlene were apart of and he paid cash for all the guns. Mary then explained she had called the ATF on Ed's guns before and said he had thought about killing a few people before and she was afraid of him. Mary said she wanted them to take the guns under the Red Flag Law but was told no.
I then re-directed the conversation and asked Mary if she had an approximate value of how much she spent on Ed or his house. Mary said on her credit card she had spent $7,000 at Home Depot and provided all the receipts to APS and case worker, Diane Head. Mary said she also spent "a lot of cash" to have a contractor build for her and she had a letter from him. Mary paid the contractor with checks and cash and during the year of 2018 and 2019 where she made $100,000 both years. Mary then described she was living in the barn with mice that came in. Meanwhile Ed was staying in the house and Mary was complained on for not cleaning the house and she exclaimed, "It wasn't my job. His house was better than mine."
When I asked to look at Mary's bank statements she said she had a business "making teeth" and that it felt that I was going "a little far." I confirmed with Mary that I was looking to confirm how much of her money contributed to Ed's care and she said after APS she contributed to Ed's care to include buying food and paying for the hired care-taker Anna's car. I asked to look at the bank statements during that time and she said some of the money was for Ed's care and explained, "l was caring for myself by fixing up Ed's place." I then asked Mary if the money spent on Ed was as a result of items she sold or her own income she said it didn't even matter because she had financial and medical power of attorney. Mary said, "l had the right to do that, so If you want to take me to court, I have the paperwork." Mary then said she provided her documents to APS. I then told Mary I was also reviewing Ed's bank documents and would like to review hers as well. Mary said she would look for a print out.
Mary then said Ed's "thing" was spending his money on alcohol on cigarettes. Mary then redirected the conversation and asked if I spoke to Anna or another hired home health nurse "Joanne" or "Janet" about Ed's care. I then asked Mary again if she could recall a dollar amount that she had spent on Ed and his care and she said she had spent cash too and sometimes borrowed from her son and her daughter also helped her during COVID.
Next I asked Mary about Ed's missing items and Mary said Ed probably wanted to know about who had his motorcycle. I asked Mary about Ed's motorcycle and she said Ed's brother, Keith and her all tried to find a buyer for the motorcycle but it had been in an accident. Mary said Ed was involved in the sale of the motorcycle where it sold for $1,500. Mary said, "it wasn't much." When asked where the money went, Mary said, "It went into the property." When asked how she was paid for the sale she said, "it was probably cash." When I asked Mary how the money went into the property she said she spent $30,000 or $40,000 cash on the building additions. She said, "That was probably part of the cash." I then asked who's benefit the remodel was for and Mary became defensive and said, "Well it was for the property, I don't have the property anymore." Mary added "We" were trying to have a place to live and said she made "investments into the property." Mary then said when she lived in the house before she had "totally remodeled the house and refinished the floors." Mary said then she put "more than $40,000" into the house at that time and that was why Ed willed her the house in 2012. Mary said Ed didn't work for several years and she supported both of them. Mary then added, "I've lost everything, I got nothing out of that." Mary again went on another tangent saying previously she spent $40,000 completely re-doing Ed's teeth and a "full mouth reconstruction."
I then informed Mary I had spoken to the new owner of the motorcycle, Martin Parras who said he wrote a cashiers check. Mary said she didn't know who's account the check went into.
Next I asked Mary about the Corvette sale and she said, "We traded it for some plumbing work." Mary said Mark told her he did $1,500 worth of work and dug out 6' between the barn and house to fix a pipe. Mary said Keith also tried to find a buyer for the Corvette but it was rotted out and 1 door wouldn't open. Mary said she was trying to clean up the yard. Mary also said she had a receipt from Mark for the work.
I then asked if Mary had provided vehicle titles to Martin or Mark for either vehicle and she said Ed lost all the titles and Mary had to re-order them. Mary added Ed was "involved with things at that time." I then asked Mary for a copy of the plumbing bill and she said APS had it and she also had a picture and advised she would text it to me however the photo was never received.
Next I asked Mary about any of the sale profits from any of Ed's items went directly into her bank account and she said, "Well the, I don't remember, I wouldn't know." Mary then chuckled as she said the only things that were sold was the Motorcycle, the Corvette and some guns. Mary then said a check was received for a bunch of guns and she asked the check be made out to Ed and put in his checking account. Mary then said, "Later, when I knew I was leaving, I paid myself back for some of the things that I put into the house. I wrote some checks to myself before I stopped the joint checking account." When asked if she recalled the amounts of the checks, she said she didn't. Mary said the last 6 months she was working hard on fixing up the place and it was "too much" to use Ed's debit card to run and get him cigarettes. Mary added she would buy a bunch of stuff at once and drop it there.
I then re-directed the conversation again and asked Mary for an approximate amount that she had paid herself out in checks from Ed's account. Mary said she had borrowed money from her son and said she would have to sit down and go over bank statements. Mary then asked if I reviewed Ed's bank documents and Mary said she was on Ed's checking account for all of 2018 but didn't write anything. Mary said Ed paid for his alcohol, cigarettes, food and some going out to eat while she paid for "everything else." When asked who paid the utilities, Mary said some of the bills were automatically deducted from Ed's account.
I then asked Mary again what amount of money she felt she needed to write checks to herself. Mary then said Ed has spent between $200 and $800 a month on alcohol. Mary then said Ed got $1,200 or $1,300 a month from social security. Mary said Ed would run out of cash and would spend money on "partying " and Mary had to pay for bills and taxes for the house as Ed didn't save money for them. Mary never provided an estimate or any approximate for how much money she felt she deserved.
Lastly I asked Mary about Sean at Old Steele Historical Firearms and she said, "l haven't seen him for years." I informed Mary that I had records of gun sales to the business from her. Mary then said she put the check from there into Ed's checking account. Mary said one of the sales was "9 grand or something like that." Mary then confirmed "Giovanni" was the one she dealt with and he got some guns on 2 different occasions but no check was given the first time and was cash. Mary said that cash was put into the remodeling. Mary said Giovanni had come to the house with someone else and he "gathered up all the guns out of the house" and paid
her "about 3 grand... or maybe 33." Mary said she told Ed's brother Stephen about what Giovanni took and said, "He was pissed" as one of the guns Stephen wanted may have been his father's gun. Mary added Giovanni came back again and also bought loose guns which went into Ed's account. I then ended the conversation with Mary as I had another appointment regarding a different case. I later identified Giovanni via LPD databases as Giovanni Galeano DOB 7/28/72.
I did record the conversation and a copy of the recording was placed on a CD and booked into LPD property as evidence.
After speaking with Mary, she sent me several text messages asking to meet at Ed's house so she can get her bicycles that were hanging on the fence and she also wanted to show me everything she had built. Mary said, "If I was there Ed would have to tell the truth."
In the afternoon of 5/12/21 1 received an email from Virginia the conservator containing Ed's
S
I t Bank statements from 2017-2021. Virginia also provided me with a document containing suspicious checks she saw Mary had written and signed from Ed's account. The checks included the following:
· 12/3/19 to Consolidated Water for $37.50
· 12/18/19 to Mary for $1,500
· "Dec 30" to Consolidated Water for $37.50
	[image: ]	2/20/19 to Mary for $1,500
· "March" to Consolidated Water for $81.93
	[image: ]	3/2/20 to Meals on Wheels for $20
	0	5/20/20 to Mary for $1,500
· 6/22/20 to Mary for $1,000
· 7/3/20 to Hans Hallgren for $8,500
· 7/13/20 to "Cash" for $600
· 7/21/20 to "Cash" for $600
· 7/28/20 to Alameda Water for $113.60 signed "Lenca" but appeared to be Mary's hand writing
The total for the above-listed amounts for checks written out to Mary or Hans totaled $15,200.
Upon reviewing Ed's bank statements from 2017-2021 1 located the following transactions of note:
· 1/24/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 1/18/17 o Check #1796 for $62.24 dated 1/23/17 o Check #1799 for $366.92 dated 1/23/17 o Check #1797 Xcel Energy for $395.26 dated 1/24/17
· 2/21/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 2/15/17 [image: ] 3/23/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 3/15/17 o Check #1800 for $1,314.46 dated 2/24/17 o Check #1802 for $93 dated 2/24/17
· Check #1801 Xcel Energy for $379.13 dated 2/27/17 o Check #1804 for $81 dated 2/27/17 o Check #1803 Veterans Affairs for $37.12 dated 2/28/17
· 4/21/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 4/19/17 o Check #1805 for $77.50 dated 3/27/17 o Check #1806 Xcel Energy for $297.98 dated 3/27/17 o Check #1807 for $133.98 dated 3/29/17 o Check #1808 Verizon Wireless for $56.84 dated 4/14/17 o Check #1809 for $71.74 dated 4/17/17
· 5/23/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 5/17/17 o Check #1810 Xcel Energy for $194.83 dated 5/2/17 o Lakewood Municipal Courts for $49 dated 5/9/17 o Check #1811 Xcel Energy for $150.43 dated 5/23/17 o Check #1812 for $72.90 dated 5/23/17
· 6/23/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 6/21/17 o Check #1813 Verizon Financial for $37.11 dated 6/6/17 o Check #1814 for $175 dated 6/9/17 o Check #1815 for $49.34 dated 6/21/17 o Check #1816 for $93 dated 6/21/17 o Check #1817 Xcel Energy for $140.14 dated 6/23/17 o Various charges totaling $180.68 in WI, IA NE and Ml at Motel 6, Waco Truck
Stop, etc dated 6/5-6/9
· 7/24/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 7/19/17 o Home Depot for $97.48 and $86.88 dated 6/26/17 o Check #1818 Verizon Financial for $30.12 dated 7/5/17 o Check #1819 for $18.16 dated 7/6/17
· 8/23/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 8/16/17 o Check #1820 for $91.30 dated 7/27/17 o Check #1822 for $347.68 dated 7/27/17 o Check #1823 for $79.07 dated 8/8/17
· 9/22/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 9/20/17 o Check #1827 Verizon Financial for $30.14 dated 9/11/17 o Check #1828 Veterans Affairs for $37.26 dated 9/12/17 o Check #1829 Xcel Energy for $124.14 dated 9/15/17
· 10/27/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 10/18/17 o Check #1830 Verizon Financial for $30.14 dated 10/11/17 o Check #1831 for $178.80 dated 10/11/17
· 11/21/17 Statement
· Deposit Social Security $1,269 dated 11/15/17 o Check #1832 for $93 dated 10/26/17 o Check #1833 Xcel Energy for $152.23 dated 10/30/17 o Check #1834 Verizon Financial for $30.18 dated 11/7/17
· 12/21/17 Statement o Deposit Social Security $1,269 dated 12/20/17 o Check #1836 for $132.60 dated 11/27/17 o Check #1835 Xcel Energy for $191.98 dated 11/27/17 o Edgewater Modern Dentist for $59 dated 12/5/17 o Check #1837 Verizon Financial for $28.19 dated 12/11/17
· 1/24/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 1/17/18 o Check #1838 Xcel Energy for $252.18 dated 12/26/17
· 2/21/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 2/21/18 o Check #1839 for $160.30 dated 1/26/18 o Check #1840 Xcel Energy for $294.54 dated 1/29/18 o Check #1841 Verizon Financial for $30.18 dated 1/30/18 o Check #1842 Verizon Financial for $65.87 dated 2/6/18 o Shelter insurance for $394.59 dated 2/7/18
· 3/23/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 3/21/18 o Check #1843 for $1,512.14 dated 2/22/18 o Check #1845 for $97.60 dated 2/22/18 o Check #1844 Xcel Energy for $296.02 dated 2/26/18
· 4/23/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 4/18/18 o Xcel Energy $276.48 dated 4/4/18 o Check #1846 for $174 dated 4/9/18
· 5/23/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 5/16/18 o Check #1847 Xcel Energy $203.26 dated 4/30/18 o "NNT Green Mountain 431848" for $458.94 dated 5/21/18
· 6/22/18 Statement o Deposit Social Security $1,295 dated 6/20/18 o Check #1849 Xcel Energy for $147.13 dated 5/30/18 o Check #1850 for $112.25 dated 6/1/18
· 7/24/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 7/18/18 o Check #1621 for $219 dated 7/19/18 o Verizon Wireless for $66.18 dated 7/11/18 o Mile High Eye Institute for $40 dated 7/12/18 o Shelter Insurance for $394.59 dated 7/18/18 o Consolidated Mutual Water for $66.75 dated 7/18/18 o Pro Disposal & Rec 303-791-3827 for $97.60 dated 7/19/18
· Xcel Energy for $189.51 dated 7/19/18 o Water Sewer for $50.82 dated 7/20/18
· 8/24/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 8/15/18 o Old Town Dental for $208 dated 7/26/18
· 9/21/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 9/19/18
· 10/24/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 10/10/18 o Deposit "*non-preprinted form" for $352.17 dated 10/10/17 o Verizon Wireless for $101.59 dated 9/28/18 o Old Town Dental $212.50 dated 10/1/18 o Old Town Dental for $637.50 dated 10/3/18 o State Farm for $159.24 dated 10/2/18 o Shelter Insurance for $381.98 dated 10/15/18 o Consolidated Mutual Water for $178.26 dated 10/15/18 o Check #1626 for $97.60 dated 10/15/18 o Check #1622 Xcel Energy for $93.46 dated 10/16/18 o Check #1625 for $174 dated 10/17/18 o Check #1624 Verizon Financial for $30.53 dated 10/18/18
· 11/23/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 11/21/18 o Check #1623 Veterans Affairs for $44.12 dated 10/26/18 o State Farm for $141.14 dated 10/31/18 o Check #1628 for $582.18 dated 11/21/18
· 12/21/18 Statement o Deposit Social Security $1,161 dated 12/19/18 o Check #1630 for $38 dated 11/29/18 o State Farm for $149.15 dated 11/30/18 o Check #1626 Xcel Energy for $134.71 dated 12/3/18 o Check/Acc. Deluxe Check for $18.70 dated 12/11/18
· 1/24/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 1/16/19 o Deposit "* non-preprinted form" for $281.14 dated 12/31/18 o Check #2001 Xcel Energy for $284.58 dated 1/2/19 o Check #2002 Verizon Financial for $30.69 dated 1/2/19 o State Farm for $149.15 dated 1/2/19
· 2/21/19 Statement o Deposit Social Security $1,1,95 dated 2/20/19 o Check #1951 King Soopers for $101.15 dated 2/11/19 o Check #1952 for $48.35 dated 2/19/19 o State Farm for $016.15 dated 1/30/19 o Xcel Energy for $313.92 dated 1/31/19 o Verizon Wireless for $71.25 dated 1/31/19 o Utility Payment "JP CMWC" for $55.25 dated 1/31/19 [image: ] 3/22/19 Statement where "Mary M Hallgren" was listed as Ed's Attorney-in-fact on the account.
[image: ] Deposit Social Security $1,195 dated 3/20/19
[image: ] Deposit "*non-preprinted form" for $500 dated 3/1/19
[image: ] Deposit for $600 dated 3/1/19 o Check #1632 dated 2/27/19 o Check #1631 Xcel Energy for $291.49 dated 3/1/19 o State Farm for $149.15 dated 3/4/19 o Utility Payment "JP CMWC" for $64.75 dated 3/7/19 o Check #1633 for $852.01 dated 3/7/19 o Verizon Wireless for $30.65 dated 3/7/19 o Check #1636 for #300 dated 3/8/19 o Home Depot for $16.10 dated 3/1/19
· 4/23/19 Statement
[image: ] Deposit Social Security $1,195 dated 4/17/19
[image: ] Deposit for $400 dated 4/17/19 o Check #1851 Xcel Energy for $309.03 dated 3/25/19
[image: ] Check #1852 Verizon Financial for $30.65 dated 3/25/19 o Check #1976 for $22.50 dated 3/28/19 o State Farm for $149.15 dated 4/1/19
[image: ] Check #1853 King Soopers for $35.19 dated 4/2/19 o Check #1855 for $100 dated 4/4/19
[image: ] Check #1854 Verizon Financial for $30.65 dated 4/10/19 o Check #1857 for $70.93 dated 4/23/19 o Check #1858 for $48.36 dated 4/23/19
· 5/23/19 Statement
[image: ] Deposit Social Security $1,195 dated 5/15/19 o Check #1876 Xcel Energy for $251.49 dated 4/29/19 o Check #1877 for $27.50 dated 4/29/19
[image: ] State Farm for $149.15 dated 5/1/19 o Check #1859 Waimart for $28.37 dated 5/7/19 o SCL health for $90 dated 5/13/19 o "SEI 26137" for $15.27 dated 5/14/19 o Check #1880 for $89.15 dated 5/20/19 o Check #1881 for $852.01 dated 5/21/19 o Check #1879 Xcel Energy for $129.86 dated 5/22/19
· 6/21/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 6/19/19 o Deposit "non-preprinted form" for $500 dated 6/5/19 o State Farm for $149.15 dated 5/30/19
· 7/24/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 7/17/19 o Resident Sessions Group L for $359.75 dated 6/25/19 o Check #1882 for $40 dated 6/25/19 o Check #1885 for $32.50 dated 6/25/19
· Check #1888 for $80 dated 6/25/19 o Check #1884 Xcel Energy for $108.62 dated 6/26/19 o Check #1886 Verizon Financial for $60 dated 6/26/19 o Check #1887 for $53.97 dated 6/28/19 o Check #1883 for $105 dated 7/1/19
[image: ] State Farm for $149.15 dated 7/2/19 o Check #1889 Verizon Financial for $66.15 dated 7/8/19 o Check #2006 for $102 dated 7/24/19
· 8/23/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 8/21/19 o Check #2008 for $210 dated 7/15/19 o Check #2005 Verizon Financial for $30.55 dated 7/26/19 o Check #2007 Xcel Energy for $75.41 dated 7/26/19 o State Farm for $149.15 dated 7/31/19 o Check #1860 for $250 dated 8/9/19
· 9/23/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 9/18/19 o Check #1891 for $157.50 dated 8/26/19 o Check #1890 Xcel Energy for $142.43 dated 8/27/19 o State Farm for $149.15 dated 8/30/19 o Check #1893 for $250 dated 9/3/19
· 10/24/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 10/16/19 o Utility Payment "JP CMWC" for $117.50 dated 9/24/19 o Check #2004 for $250 dated 9/25/19 o Check #1977 Xcel Energy for $154.50 dated 9/25/19 o State Farm for $146.87 dated 10/2/19 o Check #2009 Verizon Financial for $3.25 dated 10/3/19 o Check #1982 for $200 dated 10/11/19
· 11/21/19 Statement o Deposit Social Security $1,195 dated 11/20/19 o Check #1894 for $102 dated 10/25/19 o Check #2010 for $142.50 dated 10/28/19 o State Farm for $145.87 dated 10/30/19 o Check #2015 for $250 dated 11/1/19
[image: ] Check #2014 Verizon Financial for $31.52 dated 11/5/19 o Check #2013 for $250 dated 11/7/19 o Check #2011 for $200 dated 11/8/19 o Check #2012 Xcel Energy for $87.41 dated 11/12/19 o State Farm for $97.11 dated 11/19/19
· 12/23/19 Statement
O Deposit Social Security $1,195 dated 12/18/19 o state Farm for $145.87 dated 12/4/19 o Check #1979 Verizon Financial for $61.14 dated 12/16/19 o Check #1978 for $37.50 dated 12/18/19
· Check #2016 for $1,500 dated 12/20/19
· 1/24/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 1/15/20 o State Farm for $155.89 dated 1/2/20 o Check #2017 for $37.50 dated 1/7/20 o Check #2018 Verizon Financial for $1.90 dated 1/24/20
· 2/21/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 2/19/20 o Xcel Energy for $753.60 dated 1/29/20 o State Farm for $184.72 dated 1/30/20 o Check #1980 for $1,500 dated 2/19/20
· 3/24/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 3/18/20 o Xcel Energy for $349.10 dated 2/28/20 o State Farm for $184.72 dated 3/3/20
· 4/23/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 4/15/20 o Xcel Energy for $363.33 dated 3/30/20 o Check #1981 for $81.93 dated 3/31/20 o State Farm for $211.60 dated 4/1/20 o Verizon Wireless for $66.16 dated 4/2/20 o Check #1985 for $20 dated 4/6/20 0 99 Rooter for $99 dated 4/8/20
· 5/21/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 5/20/20 o Deposit Tax IRS $1,200 dated 4/30/20 o Xcel Energy for $257.64 dated 4/27/20 o State Farm for $211.60 dated 4/30/20
· 6/23/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 6/17/20 o Deposit Reversal Pioneer Security for $92.11 dated 6/16/20 o Check #1895 for $1,500 dated 5/26/20 [image: ] Xcel Energy for $209.33 dated 5/27/20 o Water Sewer for $96.72 dated 5/28/20 o Consolidated Mutual Water for $111.26 dated 5/28/20 o Verizon Wireless for $67.92 dated 6/1/20 o State Farm for $214.95 dated 6/1/20 o Insurance Draft Pioneer Security for $92.11 dated 6/11/20 o Check #1740 for $1,000 dated 6/23/20
· 7/24/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 7/15/20 o Deposit $8,525 dated 7/3/20 o Xcel Energy for $143.73 dated 6/26/20 o Waste "Conn T C" for $7.63 dated 6/29/20 o "EMBCC OMS 888-747-2455 LA" for $50 dated 6/29/20
· Utility Payment "JP CMWC" for $142.70 dated 6/30/20 o State Farm for $126.27 dated 7/1/20 o Check #1896 for $8,500 dated 7/6/20 o Check #2019 for $600 dated 7/13/20 o Check #2020 for $600 dated 7/23/20
· 8/21/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 8/19/20 o Xcel Energy for $210.51 dated 7/27/20 o state Farm for $199.59 dated 7/30/20 o Check #2003 for $113.60 dated 7/31/20 o Verizon Wireless for $68.33 dated 8/19/20 o Utility Payment "JP CMWC" for $228.20 dated 8/21/20
· 9/23/20 Statement where Mary was no longer listed as the Attorney on Ed's account.
[image: ] Deposit Social Security $1,207 dated 9/16/20 o Xcel Energy for $206.64 dated 8/26/20
· 10/23/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 10/21/20 o Xcel Energy for $210.56 dated 9/25/20 o State Farm for $155.91 dated 9/30/20 o Miscellaneous Withdrawal for $1,577.78 dated 9/30/20 o Miscellaneous Withdrawal for $1,207 dated 10/22/20
· 11/20/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 11/18/20 o Xcel Energy for $30.02 dated 11/18/20 o Miscellaneous Withdrawal for $1,176.98 dated 11/19/20
· 12/22/20 Statement o Deposit Social Security $1,207 dated 12/22/20 o Miscellaneous Withdrawal for $1,207 dated 12/17/20
· 1/22/21 Statement o Deposit Social Security $1,221 dated 1/20/21 o Deposit Tax IRS for $600 dated 1/4/21 o Miscellaneous Withdrawal for $600 dated 1/5/21 o Miscellaneous Withdrawal for $1,221 dated 1/21/21
· 2/19/21 Statement o Deposit Social Security $1,221 dated 1/25/19 o Miscellaneous Withdrawal for $1,221 dated 2/18/21
Also on 5/12/21 at approximately 1737 hours I called and spoke with Ed about the above listed suspicious charges on his bank accounts. I initially asked Ed what insurance company he used for his vehicles and property and he said, "Shelter Insurance." When asked if he ever had State Farm insurance he said he did not think so. I then asked Ed how he paid his monthly bills and Ed said he always pays with a debit card over phone and rarely writes out checks. Next I asked Ed about the remodel to the barn and he said Mary did it for herself and he did not pay for it. Ed didn't know how much money Mary spent on the barn. Ed advised when the building was first built it cost approximately $12,000. As I spoke with Ed further he seemed distracted and when I asked where he was he said he was at Cleopatra's bar. I advised Ed I would call him
later.
On 5/13/21 Mary sent me several additional text messages regarding meeting up with me later that day. Mary asked if I was coming by myself and I told her I was not and she said she would prefer that as she wanted to have a friendly conversation. Mary said she would meet me outside and see what she thought.
On 5/13/21 at approximately 1500 hours, Detective Russell and I met with Mary at her office located at 494 Sheridan Blvd unit #CIOO room #4. Mary initially waited for me outside the building on a bench and then decided to allow me and Detective Russell into the building. Mary led us directly to her office area which was about the size of a walk-in closet and was very cluttered and crowded. Inside she had a computer and apparent dental equipment laid out along a table. There was also a small bed in the room. Prior to Mary providing any documents related to the case she explained to myself and Detective Russell two different models of thinking and told us what was wrong with police departments and how we had a wrong way of thinking.
While inside Marvs office she provided me with several documents and was concerned over court paperwork from APS regarding a protective order reference case #2020-0244. Mary was concerned over sharing documents with me regarding the case as she didn't want to be in violation with the courts. From what I briefly read on the court paperwork, it didn't appear to be a violation to review documents that Mary had involving Ed. Mary recorded either part or all of our conversation on her cell phone.
Mary then began going through a large approximate 1 % by 1 h foot gray cloth storage box that was nearly overflowing with paperwork and documents related to Ed. Mary handed me various papers from inside the box that were disheveled and didn't appear to be in any particular order. Mary only let me view the documents for a few seconds before going through and looking for other documents. While going through her documents Mary had picked up one of her tax returns from a previous year where it showed she had made an income of approximately $180,000.
I then asked Mary about her bank statements for Chase bank and she logged into her account number which I heard her say aloud some of the account number digits being [image: ]asked Mary if she would be willing to provide her bank statements for me to review to see how much money she spent on Ed and where the money from the checks written from Ed's account to her had gone. Mary then said she had remodeled Ed's house from June of 2017 when she moved in until about January of 2020.
I then asked Mary if she had any other bank accounts where she may have spent money on Ed and she said she had a Discover and a Capital One card but the Capital One account was closed.
When I asked Mary about the list of checks that I had received from Virginia she acted confused and said she didn't know where the money went from the checks but said it was money that she deserved. Mary also became very aggressive and defensive as she said, "Just take me to jail" and "I'll work with people in there." I informed Mary I wasn't trying to take her to jail today I just wanted to understand the extent of her financial expenditures for Ed.
Before leaving Mary's office I asked her if I could take the box of documents and make copies of them and then return it to her and she agreed and packed everything up and provided it to
me. When asked about her bank statements Mary said I had her permission to call her bank and get the documents. I also asked Mary if she could call her bank and ask them to put together a pdf document from June of 2017 through January of 2021 when she moved out and had no further contact with Ed.
I then went directly back to the LPD station and began reviewing some of the large and overwhelming stack of paperwork Mary provided. As I was doing so Mary sent me another text message regarding the validity of her power of attorney. Mary said Ed's friend "Paul Shada" and her "tax man... Andrew" both witnessed the power of attorney. Mary later texted me a phone number for Paul.
Mary continued to send me text messages saying "Karen DeNan" was a psychologist at the VA and she had done an evaluation on Ed and cleared him "more than once." Mary said after Ed hit his head, Mary wanted him evaluated to make sure he was okay.
On 5/14/21 at 0643 hours, prior to my shift beginning at 0800 hours, Mary sent me several additional text messages with contact information for Ed's sister in law where she provided an [image: ]and a phone number of 906-399-2802. Mary said Ed's sisterin-law would be able to advise whether Ed was capable of making decisions before he hit his head. Mary went on to described Ed as being "totally normal through 2018 to the end of 2019 when he first hit his head."
I then asked Mary via text message if she was able to contact her bank and provide me with the bank statements however she refused and said she wanted to settle the power of attorney issue first. When I informed Mary that if she was not willing to provide her bank documents I would request them through a warrant. Mary then appeared to become defensive in her text messages when she relayed the following, "That's fine do what you have to but I'm trusting that you're going to find the truth here and I hope you have the guts to stand up to APS because he was in his right mind when he signed that" and "I'm not spending any more time or energy on this I think I've done way more than I needed to and I can get an attorney against Lakewood Police but I can't get an attorney against APS." Mary then said, "you need to prove that my power of attorney was invalid to go any farther" and "1 can meet you down at the precinct and I want a court-ordered lawyer I trusted you and thought you were reasonable I'm going to be 80 and about 6 months I don't need this crap I'm quitting my job I'm just can't deal with you and work." Mary then asked for her papers back on Monday and I advised her that I could return them to her by 1800 hours on 5/14/21. Mary met me in the front lobby of the LPD station at approximately 1750 hours and her entire box of paperwork and all the contents, although in a slightly different order, were returned to her.
The documents from the box that I photo copied and added to this case include the following:
· Financial Power of Attorney 6/29/18
· Medical Power of Attorney 6/29/18
· POA Resignations 9/23/20
· Quit Claim Deeds dated 11/25/19 and 9/21/20
· Ed's Medical Consult packets from VA
· Ed's Neuro assessment from VA
· Ed's SCL Health records from 2/13/19
· Extreme risk protection order from 9/16/20
· 2 different "Last Wills" for Ed from 3/2/12 and 6/29/18
· Typed out, notarized and signed statement on 9/3/20 from Ed advising he was giving Mary medical and financial "POW," signed the house and property to her, and gave her permission to sell the motorcycle, corvette and invest in the property. The document also listed "She is not taking advantage of me. I want my checkback available to us out of your control."
· Typed out and signed receipt by Mary for the sale of "1 HK94 9mm, 1 HK91 .308, 1 Colt
Sprinter .223 to John Mattos for the sum of $5600. As is. Where is on the date of 06/29/2020."
· Chevy Corvette email, signed sales receipt document and text message conversation
· Harley Davidson motorcycle sale
· Mary's email to Keith reference vehicle titles
· Email from Virginia the conservator to Mary regarding suspicious checks on Ed's account
· Ed's 1 st Bank documents with Mary's notes from October '17 through August '20
· Ed's ISt Bank documents from October '17 through December '17 with Mary's notes
· Mary's Chase Bank documents for Mary from January through December of 2020
· Mary's Chase Bank documents for Mary from June through November of 2020
· MarVs Discover Bank documents for Mary from January '17 through November '20
(missing January '17, June-December '18 an full November '20)
· APS case file documents, exhibits, notes and responses from Mary for case # 2020-0244
· Dept of Treasury 3949-A referral from October 2020 that was improperly filled out by Mary with various statements about Ed
· Email conversation between Mary and Diane Head at APS
· Mary's journal notes
· Mary's lawyer — James Stern documents (email conversations were not copied)
· Caretaker agreement for Anna Lopez
· State Farm insurance documents for Anna Lopez
· Cleaning receipt for Ed's living space from Mayra Hernandez for $120 (unknown date)
· An email from and to Mary for totals for the month of August for Ed's care totaling $483.79
· Finances and timeline typed out and partially hand written from Mary indicating a total of $103,480 that she spent on Ed and the property. The document was signed and notarized on 10/7/20 by notary Walter Flores-Albarran. The document did appear to show a duplicate listing for the washer and dryer that was installed, one for $1,500 and another for $1,200. Mary also indicated she had sold the motorcycle for $,1500, sold the Corvette for plumbing work and sold "some guns that I had hit in the back for about $1,700 trying to manage the property."
· Letter from Anthony Molitor advising of Ed and Mary's situation and items she sold
· Letter to Virginia from an unknown person advising the expenses Mary spent on the house
· Letter from Paul Shada
· Christmas letter with Mary and Ed (unknown year)
· Ed's teeth reconstruction photos
· Various text message conversations
All the above listed documents were photo copied and added to this case. Additionally Mary also provided a USB drive with various documents which was copied onto a folder and appeared to contain the same above listed documents.
The below listed items were found in the box and were not copied into this report:
· Manilla folder containing numerous letters from Mary labeled "exhibit" and "witness list"
· AAA life insurance documents for Mary
· Writings and emails regarding domestic abuse written in a story-telling format where no detailed criminal act was documented
· Heartland bill or student account statement for Mary
· Ed's work resume
· Complaints and emails regarding the APS case with Diane Head [image: ]	Character letters for Mary
On Saturday 5/15/21, on my day off, Mary sent me a text message asking if a locksmith had gone to Ed's place on March 5 th , 6 th or 7th to open his safes. Mary also asked if I had checked Ed's phone and said if I hadn't done so yet then, "You're not really investigating who took those guns out of the safes." Mary then said, "l need to hire a private investigator or call the FBI because as you know some of those guns were illegal to move. Since he's trying to blame me I need to find out for my own defense before it's too late." I did not respond to Mary.
On Sunday 5/16/21, also on my day off, Mary sent me numerous text messages advising of a guardian abuse story on the news and said, "They're just trying to get rid of me because I advocated for Ed." Mary then said, "I'm handing in my resignation on Monday so I will not be collecting any more money at that job and I'm going into hiding and another state." Mary then said, "Unless you're investigating the court system that accused me, and I don't think you have the power over them, so I feel at risk with you. Anybody in their right mind should be able to see that APS has abused me and taken advantage of me and tried to put me in jeopardy." I did not respond to Mary.
On Wednesday 5/19/21, I was at work when Mary sent me another text message accusing me of not returning her papers and exhibits. Mary then stated, "His court ordered lawyer is receiving $7,000 from the corrupt courts," "l was not allowed to go to his court appearance" [image: ]and "You young people will never be able to inherit your parents' property if this continues to go on." I responded to Mary and informed Mary all the documents were returned to her and reminded her they were in a different order than how she provided them to me. I then explained to Mary that it seemed suspicious that she wanted to go hide in another state. Mary responded saying, "Because I don't tryst any of you anymore" and "1 don't like being falsely accused either so now you know how I feel." Mary further said she hasn't been able to trust anyone in the court system so far and she has a granddaughter in another state who needs her.
On 5/26/21 at 1157 hours, I located a phone number for Mary's son Hans in LPD databases and I called Hans to speak with him regarding the check that was written out to him for $8,500 from Ed's ISt Bank account on 7/3/20 and the check was signed by Mary. Hans didn't answer therefore I left him a voicemail message and also sent him a text message asking him to return my call.
On 5/26/21 at 1328 hours, Mary provided the phone number for Andrew Vara who was the notary for her Power of Attorney. Mary also said I need to call Paul still as well as both he and Andrew could verify her power of attorney. I then told Mary I needed to speak with her son Hans about the case and she said, "No you need to check out my power of attorney." Mary then said, "So I gave him a check for money I owed him because I had put too much into the property and didn't pay him what I owed him before the virus hit. Stop harassing us check out the power of attorney." I did not message Mary any further.
On 6/4/21 1 called Paul however he didn't answer, therefore I left him a voicemail message to [image: ]return my call.
I then called and spoke with Andrew about this investigation. Andrew provided his DOB as 9/5/66 and said he has known Mary for the past 10-15 years and they used to be neighbors with one another when Mary lived in Westminster. I asked Andrew about the documents he notarized for Ed and Mary and he said he recalled going to Ed's house to notarize several documents. Andrew described both Ed and Mary as being, "fine" during his time with them. Andrew said he went to Ed's house twice, once on 6/29/18 to notarize the POA documents and again on 9/3/20 to notarize a "statement." Andrew was unable to recall any further specific details for the statement. I asked Andrew how Ed appeared both mentally and medically and he again said Ed was fine. I asked if Ed was able to comprehend and sign the documents and he said he was. Andrew had nothing further to provide regarding his contact with Ed or Mary in this case.
Also on 6/4/21 1 began reviewing potential ID's for John Mattos who purchased 4 firearms from Mary on 6/29/20 for $5,600. I located a John Mattos DOB 7/23/65 with an address near Ed at 355 Gray St in Lakewood. I called a listed number for John of 303-807-9370 however there was no answer and I left him a voicemail message to return my call.
Additionally, on 6/4/21 1 called and spoke with Ed's sister-in-law and Steve's wife,
Elizabeth "Liz" Lenca DOB 6/25/55. Liz advised she talks with Mary on and off on Facebook and has not seen Ed for 4-5 years. When asked about Ed's mental capacity and medical condition, Liz said over the past 8-9 years she stated Ed is always very drunk and is, "Diminished mentally" and cannot grasp concepts. Liz stated when Ed's father passed away about 5 years ago, she saw how drunk Ed got and described him as being very rude and obnoxious to the family and added he didn't seem to be able to grasp things.
Next I asked Liz if she knew about any items that Mary had sold that belonged to Ed. Liz said she was aware of some things through her husband Steve who informed her Ed's truck and Corvette were sold and Ed's guns were sold to a pawn shop to get money. Liz added Mary denied ever doing anything with Ed's guns. Liz then added for the longest time she thought Mary loved Ed then said, she believed the condition Ed was found in and that Mary only fed him alcohol and cigarettes. Liz exclaimed, "Who does that?" Liz then said Mary told her she was abused but Liz stated she thinks Mary is, "Smart as a fox." Additionally, Liz said Mary didn't help Ed in any way and did nothing in "his (Ed's) best interest." Liz added Mary also had an attitude and said Mary thinks, "We should be able to end our lives how we want to."
Lastly, I informed Liz that Mary was threatening to flee the State and asked if Liz knew of any place Mary might go. Liz said she thought Mary was broke and didn't have any money. Liz then said she knows Mary has 4 children, 1 son in CA, 1 son and 1 daughter in CO and another daughter in AL or near FL.
On 6/4/21 1 completed a search warrant for a Production of Records for Mary's Chase bank account # 954953352. I requested bank records from November 2019 through August 2020. This time frame was selected to review Mary's records as during that period, Mary had written checks from Ed's accounts to herself and to her son Hans, totaling $15,200. The warrant was signed on 6/4/21 at approximately 1030 hours by Jefferson County Duty Judge Verna Carpenter. The warrant was then brought to 7700 E Arapahoe Rd Ste #220 where it was provided to Legal Researcher Allie Hanson on scene who accepted it for the Intake Specialist, Patrick Mathis. This location was the subpoena processing service that Chase Bank uses, called the CT Corporation. I then had Patrick sign and Allie notarize, the Attestation document. All documents associated to the Production of Records process were uploaded to the case.
On 6/17/21 1 received Mary's bank documents electronically.
On 7/12/20 at 1121 hours I received 2 text messages and 5 photos from Mary that were taken inside of Ed's residence. The text messages read: "l haven't checked on Ed in months because he's under the care of his guardian but I felt compelled to stop over and see if he was okay. He was passed out in his chair the place is filthy I think he needs a welfare check. The front yard the weeds are 3 ft tall the neighbor complained to me about them no one is keeping up on the yard" and "He is drinking again there was alcohol bottle on the floor and he's not supposed to have alcohol there. Everything is going on just like they blamed me." I did not respond to Mary at the time as it was my day off. The photos included Ed lying in his chair in the living room with empty cigarette boxes around him, his unmade bed, a dirty microwave, dirty toilet and an alcohol bottle on the floor. The photos were uploaded to the case.
On 7/20/21 1 reviewed the bank documents which included the following:
· 11/21/19 Statement o Deposit $5,540 dated 10/31/19 o Check to Michelle Mottler $500 dated 11/2/19 o Discover payment $1,000 dated 11/8/19 o Deposit $6,650 Old Town Dental LLC dated 11/18/19 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $630 dated 11/19/19 o Discover payment $2,000 dated 11/20/19 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $285 dated 11/21/19
· 12/19/19 Statement o Deposit $6.50 to Mary & Ed from All Stat Insurance dated 11/20/19 o Discover payment $1,658.27 dated 12/2/19 o Deposit $1,471 dated 12/2/19 o Deposit $1,465 Old Town Dental dated 12/2/19 o Check to Michelle Mottler $500 dated 12/2/19 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,655 dated 12/5/19 o Deposit $6,015 Old Town Dental dated 12/16/19 o Check to Hans Hallgren $2,935 dated 12/16/19 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,615 dated 12/17/19
· 1/22/20 Statement
· Deposit check from Ed's account for $1,500 dated 12/18/19 o Deposit of $1,500 dated 12/20/19 o Discover payment $417.45 dated 12/23/19 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,940 dated 12/23/19 o Deposit $17,180 Old Town Dental dated 12/31/19 o Check to Hans Hallgren $17,000 dated 12/31/19 o Deposit $5,590 Old Town Dental dated 1/14/20 o Discover payment $1,000 dated 1/15/20 o Check to Hans Hallgren $4,500 dated 1/15/20
· 2/21/20 Statement o Deposit $11,427 Old Town Dental dated 12/5/19 o Check to Hans Hallgren $5,830 dated 2/4/20 o Discover payment $2,000 dated 2/11/20 o Deposit $30 Old Town Dental dated 2/17/20 o Deposit $3,805 Old Town Dental dated 2/17/20 o Deposit $300 Old Town Dental dated 2/18/20 o Check to Hans Hallgren $2,730 dated 2/18/20 o Deposit check from Ed's account for $1,500 dated 2/19/20
· 3/19/20 Statement o Check to Hans Hallgren $2,175 dated 2/28/20 o Deposit $6,560 Old Town Dental dated 3/3/20 o Check to Hans Hallgren $8,000 dated 3/3/20 o Deposit check from Michelle Mottler $400 dated 3/4/20 o Discover payment $20 dated 3/5/20 o Deposit $3,234 Old Town Dental dated 3/16/20 o Check to Hans Hallgren $2,585 dated 3/16/20
· 4/20/20 Statement o Discover payment $100 dated 4/1/20 o Deposit $8,844.26 Old Town Dental dated 4/7/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $2,000 dated 4/8/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $2,000 dated 4/9/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $550 dated 4/10/20
· 5/20/20 Statement o Check to Anthony Molitar $4,000 dated 4/6/20 o Check to Tony Molitor $1,000 dated 4/18/20 o Discover payment $68 dated 4/29/20 o Deposit $1,200 Dept of Treasury dated 5/8/20 o Deposit $4,380 Old Town Dental dated 5/14/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $2,000 dated 5/15/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,705 dated 5/18/20
· 6/18/20 Statement o Deposited check from Rachnee Kiersey $200 dated 5/12/20 o Deposit check from Ed's account for $1,500 dated 5/20/20 o Check to Tony Molitor $500 dated 5/20/20 o Deposited check from Credit Union of Denver for $1,500 dated 5/21/20
· Check to "Paul the Plumber" $280 dated 5/21/20 o Check to Tony Molitor $500 dated 5/30/20 o Check to Tony Molitor $80 dated 6/1/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,515 dated 6/1/20 o Deposit $4,170 Old Town Dental dated 6/1/20 o Discover payment $2,000 dated 6/3/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $295 dated 6/11/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,210 dated 6/15/20 o Check to Tony Molitor $2,000 dated 6/15/20 o Deposit $1,360 Old Town Dental dated 6/15/20
· 7/20/20 Statement o Deposit check from 5554 S Prince St $190.50 dated 6/18/20
[image: ] Deposit check from Ed's account for $1,000 dated 6/22/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $2,000 dated 6/25/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $210 dated 6/26/20 o Deposit $4,155 Old Town Dental dated 6/30/20 o Discover payment $100 dated 7/3/20 o E-deposit $367 dated 7/7/20 o Deposit check from Rachnee Kiersey $250.50 dated 7/7/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1/600 dated 7/7/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $400 dated 7/7/20 o Check to Dept of Revenue $259 dated 7/7/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $600 dated 7/9/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $1,100 dated 7/13/20 o Cash out $1,136.50 dated 7/13/20 o Deposit $580 Old Town Dental dated 7/14/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $600 dated 7/15/20
· 8/20/20 Statement o Deposit $193 cash dated 8/3/20 o Deposit $6,030 Old Town Dental dated 8/3/20 o Check to Hans $2,300 dated 8/3/20 o Check to Hans $2,680 dated 8/3/20 o Discover payment $200 dated 8/4/20 o Deposit $3,135 Old Town Dental dated 8/17/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $2,000 dated 8/18/20 o Discover payment $500 dated 8/18/20 o Check to "cash" $700 dated 8/18/20 o Quickpay Zelle payment to Hans Hallgren $495 dated 8/19/20
· 9/21/20 Statement o Check to Michelle Mottler $120 dated 8/21/20 o Deposit $4,195 Old Town Dental dated 8/31/20 o Discover payment $1,000 dated 9/11/20 o Discover payment $244 dated 9/18/20
After reviewing Mary's bank documents it didn't appear she uses her Chase bank account often as I didn't see any typical monthly purchases for groceries, fuel, etc. It is suspected Mary might use her Discover card or cash for her other frequent purchases.
Additionally, reference the checks from Mary's account to Hans' account dated 12/16, 2/4 &
2/18, On the back of the checks was a signature for Hans as well as a possible account number [image: ] It is unknown what bank Hans uses due to his refusal to return my calls or respond to my text messages.
I did see the below Chase payments of note:
· Between May and June of 2020, Mary wrote a total of $8,080 to Tony Molitar
· Between September, November & December of 2020 Mary wrote a total of $1,120 to
Michelle e Between November of 2019 and September of 2020 Mary wrote checks and sent
Quickpay Zelle payments to Hans totaling $77,140
The below checks totaling $5,500 written to Mary from Ed's accounts were confirmed deposited into Mary's Chase account:
· 12/18/19 for $1,500 shown on 1/22/20 Statement
0 2/19/20 for $1,500 shown on 2/21/20 Statement
· 5/20/20 for $1,500 shown on 6/18/20 Statement
· 6/22/20 for $1,000 shown on 7/20/20 Statement
On 7/20/20 1 called and spoke with John Mattos DOB 7/23/65 regarding the purchase of firearms from Mary from 6/29/20. I initially asked John how he knew Mary and Ed and he said he was Ed's neighbor and he lived directly behind Ed. John then said without being prompted, "l feel like she (Mary) ripped him off' and took advantage of Ed. John stated Mary told him that Ed was dying and was completely incapacitated with advanced Alzheimer's. John said he was aware of Ed having memory issues around December '20 but said he was not incapacitated. At that same time John knew of Mary to be living in the barn which he said Mary had a couple guys remodel on the east side. John said he was putting a shed in his back yard at the same time and also provided Mary with a contact, Lionel M. for concrete.
John then advised last summer he recalled seeing Ed naked and drunk on his front porch and had his face apparently bashed in. Around that time, Mary approached John's wife and asked her to sell some of Mary's COVID face masks for her at the farmer's market in Lakewood. Mary then approached John and showed him a printed out list of Ed's firearms which she said she was accepting bids on. John recalled there being between 15 and 2 dozen firearms on the list for sale which he described as a "bidding war." John did not have a copy of the list or any photos of the list. Mary also told John she had a motorcycle and other equipment for sale as well as a crawl space full of ammunition. John recalled Ed telling him about the ammunition previously and said the ammo was worth approximately $300,000. John said he bid on 6 total firearms and initially placed his bid at $5,200. Mary then told John she went to a gun shop on the east side of town near Aurora or Parker and spoke with a licensed gun dealer and was provided with estimates for each of the guns. John then changed his bid to $5,600 and Mary accepted it. John confirmed he purchased 3 total firearms being 2 HK's and 1 Colt and he paid the $5,600 cash directly to Mary. These firearms matched the firearms listed on the bill of sale/receipt provided by Mary. John also said he had a copy of the same receipt in his files.
After John purchased his firearms, he mentioned to another co-worker about the firearms for sale and a co-worker was interested in the Springfield. When John came back to ask Mary about the Springfield, she told him all the firearms were sold. John did not know of any other shops or individuals Mary sold any of the firearms to.
John stated a few weeks after he purchased 3 of Ed's firearms, he asked Mary about the ammunition in the crawl space. Mary then told him she was tired of dealing with it all and gave all the ammo to her son to get rid of. Currently, John still has the 3 firearms belonging to Ed but he has been contemplating selling them.
When I asked John if Ed was ever involved in the transaction of his firearms, John said he was not and said Mary was taking care of Ed. John then added Mary told him Ed had a live-in care taker which he said was, "bull shit." I asked if he ever saw a care taker in or around the house and he said he lives behind Ed and was not aware as to what was going on. John again stated he recalled seeing Ed naked on his porch and falling frequently around June '20. John then said by November '20 he recalled seeing Ed walking down Harlan and described Ed as looking, "500% better." When John spoke with Ed, he said Ed told him he signed his POA over to Mary as he had a serious alcohol abuse issue. John then stated he saw Ed a few months ago and Ed again seemed perfectly fine and normal. John recalled being in Ed's residence around Christmas and Easter as he bought Ed a coffee maker and later brought him coffee. John described Ed's house as being neat but smoke filled. Recently however John recalled seeing Ed walking out of the Cleopatra's bar and stumbling on Harlan.
Also on 7/20/21 1 called Paul Shada and Hans to speak with both of them about this case. Neither answered and a voicemail message was left for both of them to return my call.
I then reviewed LPD databases and located an Anthony "Tony" Molitor DOB 3/17/47 who I suspected was the same individual Mary had written approximately $8,080 in checks to during May and June of '20. I located a phone number and upon calling I was able to speak with Tony. I asked if he knew Mary and Ed and he said he did. Tony said Mary hired him to cut trees and perform odds and ends on the property. I asked if he did any remodeling at the property and he said he did and he recalled Mary as staying in the barn on the lot. Tony advised he contracted out to have Mary's furnace fixed and had a swamp cooler installed. Tony said the remodeling work he and his crew performed included patching drywall, adding a shed on the back of the barn, painting and pouring a concrete patio. Tony confirmed he did not do any work to the main residence on the lot where Ed resided. When asked how much the repairs cost, Tony was unable to provide an estimate. He did say he would review his invoices and send them to me in an email. I asked if he was ever paid by check from Ed and he said he was not and that Mary paid him for the work. Tony added he paid his workers cash daily for their work. Tony also recalled one of his workers, Bradley, who had bad teeth and instead of paying him, Mary used an insurance program to help him pay for new teeth.
I then asked Tony if Hans ever assisted them with any of the remodel on the property and he said he thinks Hans helped out before Tony and his crew began their work. Tony noted a bathroom was put in as well as HVAC and lighting however the lights were hanging and not functional and the HVAC was not installed properly and didn't work. As a result, Tony and the crew performed repairs on both.
When asked if he had any contact with Ed, Tony said he did and Ed asked him for a buyer for his '78 Chevy Corvette and his motorcycle. Tony recalled Ed saying he had a new transmission in the Chevy. Tony stated he had people look at Ed's motorcycle and also Ed's welding equipment but he couldn't find any buyers. Tony then said Ed's brother got involved and said they were selling all of Ed's items for too cheap. I then asked Tony about Ed's mental state and he said Ed seemed fine as he spoke with Tony and his crew and would check in on their progress. Tony stated it was odd as sometimes Ed would be in his bath robe when he came out to see them.
Next I asked if Ed spoke with Tony about his firearms and he said he did. Tony said Ed showed him 2 safes full of Vietnam or Korean war era guns and 1 safe that was locked and unable to be opened. Tony learned Ed was a former arms dealer however Tony himself was not a gun enthusiast and said he wouldn't know the difference between an AK-47 and a BB gun. I asked if Tony referred anyone to Ed or knew of anyone who may want to buy Ed's guns. Tony said a friend or business associated of his from his former realtor days, Rob Mann, contacted Ed regarding his guns. Tony knew of Rob to work at the Tanner Gun Show and also work as a licensed realtor. Tony didn't have any contact information for Rob.
As I spoke with Tony, he stated this whole ordeal started when Ed's old motorcycle friends approached him and asked for $25,000 from him. Mary then stepped in and told them Ed wasn't giving them any money and Ed's old motorcycle friends turned Mary in for elder abuse. Based on my investigation into this case thus far, I suspect the old motorcycle friends are Mike Baugh and Marlene Baugh who I had previously spoken with regarding Ed's condition and assets.
Tony then spoke from his personal experience regarding being a care-taker where he had assisted an elderly friend from his recent past until he consulted with an attorney and stepped away from the situation. Tony also educated himself on the care-taker term and also informed Mary to not consider herself a care-taker as she is not professionally trained to administer medications. In the same statement, Tony also said Mary was a care-taker to Ed as she bathed him, cooked, cleaned and also helped him to use the restroom.
On 7/21/21 1 received 2 emails from Tony containing invoices for Mary and Hans, The invoices included the following relevant information:
· 3/19/19 for $2,700 to include a deposit, total labor costs and dumpster rental.
· Unknown date for $12,000 for a shed, deck, flooring, roof and contracting materials.
After speaking with Tony I completed an internet search for Rob Mann the realtor and located a phone number for him. Upon calling he identified himself as Robin "Rob" Mann DOB
12/14/68. I asked if he knew Tony and he said he did. When asked if he knew Mary and Ed who Tony completed work on their property and they were selling items, Rob said he did and said that was several years ago. Rob stated he made an offer to buy some tools and a specialized Tig welder for $6,000 or $7,000 but he was told by Mary that his offer was too low. Mary told him she was trying to make money for Ed to help pay for his medical problems. When asked if he ever met Ed, he said he did not. I asked if he ever saw Ed's firearm collection and he said he did however he never purchased any guns or knew of anyone that wanted to buy any of the firearms. Tony said he works at the gun show and many people he met there knew of Ed and his firearms for sale.
While speaking with Rob he advised he was still interested in purchasing some of Ed's old tools, the Tlg welder and even offered to help Ed by selling his house at reduced commission. Rob requested I pass his information on to Ed's current care-taker or conservator however at this point in the investigation his information was not yet passed along.
Shortly after disconnecting with Rob, Paul called me back. I asked Paul how he knew Mary and Ed and he said he knew Mary through the dental business and Ed as he was with Mary and he helped Paul with his knowledge on welding. Paul said he knew they lived together and Mary cared for Ed. Paul added Mary had called him several times in the past to help with Ed as he would sometimes wander around the neighborhood in a bath robe. On one occasion in 2018, Paul said Ed fell through the drywall in the barn and Paul helped to move Ed back into the house.
When asked if Paul ever did any remodeling on the house, he said he did. Paul advised he fixed the bathtub in the house as it had filled with water and mold and needed re-caulking. Paul also replaced planks and holes in the front deck so Ed wouldn't fall or be injured. When asked how he was paid for his services, Paul said Ed paid him $80 for all the work.
I then asked Paul about Ed and Mary's relationship and he said Ed wanted Mary to be his POA as Ed had prostate cancer. During the durable POA, Paul said he was a witness. Paul described Mary as having cared for Ed in the best way she could.
I then asked Paul if he knew of any of Ed's property or assets that were sold and he said he had no knowledge of any of the items listed for sale or who may have purchased any of them.
Lastly I asked when Paul last saw Ed and he said last month in June, he saw Ed and described his mental state as being not well. Paul said Ed wasn't able to recall when Paul had stopped by to see him previously and had some memory concerns. Paul advised he knew Mary stops by once a month to see Ed. I asked if he knew of Ed's fall from November of '19 and he said he did not. Around that time Paul was assisting another elderly friend of his.
On Saturday 07/24/21 1 received another 2 text messages and a photo of overgrown weeds from Mary. The text messages read the following, "That's how tall the grass is outside. I feel bad that nobody has given Ed a beard trim or fixed his hair for him. You called my son. My son will not call you back because he did not approve of my relationship with Ed as nothing good came of my helping him. You also have texts that prove the improvements on the property if you care to go through them so please don't bother him He just gets upset with me for having anything to do with Ed." and "And when I advocate for Ed for anything human services comes after me and her asses me." It should be noted the text messages were quoted in this report in the same manner they were sent to me, typos included.
On 7/27/21 1 received an email from Virginia and Jeanette containing several additional photos of Ed and his residence. In the email Jeanette stated Ed wants a restraining order against Mary. Jeanette also said the yard was a mess as the weeds were overgrown. Additionally, Ed has a caretaker who visits him 3 times a week. Jeanette attached 7 photos of Ed and his residence that I added to the case. I later spoke with Jeanette who advised Mary must have snuck into Ed's house while he was sleeping and took photos of him.
On 7/28/21 1 received another text message from Mary that read, "l was going to Home Depot and took a shortcut that went past Ed's house and he was outside so I talked to him. He said that he made an insurance claim on the guns or made the report because he thought insurance would pay for them evidently someone named Mary that was connected to the conservator or those people picked up all the guns never reported the money and he never got any of the cash but he himself got the safe open where he had hid $15,000 in there so he has plenty of money to go to the bar if he wants to And take care of himself. I also recorded the conversation."
I then responded to Mary and advised her to stay away from Ed and his property as she and Hans were the subject of an investigation into Ed's stolen property. Mary responded saying, "You validated my power of attorney a couple of weeks ago. They took thousands of dollars worth of guns not me" and "l invested thousands of dollars and you have also a lot of proof you haven't gone through You must be a bad cop." I then advised Mary that if she had anything further to discuss it needed to be done through the Jefferson County District
Attorney's Office. I then told her not to text me anymore regarding this case or her opinions of [image: ]law enforcement. Mary responded saying, "Once I get my car fixed again I'll be gone anyway but you pretended to be the good cop going after adult protective services but you didn't help anybody" and "I'll lose your number."
As a result of my investigation into the stolen assets from Ed's property, I have been able to only locate some the following items listed by Ed as missing or stolen:
· Silver '78 Chevy Corvette, valued at approximately $15,500 due to it being the anniversary edition year, per Corvetteblogger.com
· Blue '85 Harley Davidson Motorcycle, valued at approximately $7,000 per CycleTrader.com
· 24 of the 51 total stolen firearms, with a total value of $71,178
· $2,388 worth of ammunition sold by the conservator, Virginia and an additional
$18,500 of ammunition still outstanding
· $2,000 in welders are still outstanding
· $475 Reloader still outstanding
· $184.99 Chucker still outstanding
· $350+ in tools and clothing, still outstanding
At this time the approximate value of Ed's assets that have been re-sold or are still missing, totals $115,187.99. Additionally, Mary fraudulently wrote out checks to herself and her son Hans directly from Ed's First Bank account. The total deposit amount from Ed to Mary's account was $5,500 of the total $15,200 in checks. The remaining $9,700 is suspected to have been deposited into Hans' account or otherwise cashed out by Mary. Thus bringing the total value of assets, both physical and financial having been taken from Ed totals $130,387.99.
On 8/3/21 1 called and texted Mary requesting she come into the L PD station for booking on this case. She did not answer the phone and I was unable to leave her a voicemail message. Upon texting her, she replied saying, "I'll have my lawyer contact you." I informed her to have any legal representation contact the Jefferson County District Attorney's Office. She also replied, "I'll be out of town until the 15th."
On 8/3/21 The case was filed electronically with the Jefferson County District Attorney's Office.
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PATHS Center, LLC
2860 Ames St. Wheat Ridge, CO 80214
Tel: 303-824-0132; Fax: 303-524-6451
To: Gayle Young
Date: 02/04/2021
Re: Report Addendum; Edward Lenca Testamentary Capacity
The following was reported in this Evaluator's neuropsychological report of October 26, 2020:
Mr. Lenca's current neurocognitive functioning meets the DSM-5 diagnostic criteria for Major Neurocognitive [image: ]Disorder due to Alzheimer's Disease. Mr. Lenca qualifies as being "incapacitated" (an incapacitated person, under Colorado State Law; CRS 15-14-102(5) of the Colorado probate code.
Home Visit February 3, 2021
Mr. Lenca stated to this Evaluator on 2/3/2021 at his home that he wants to change his 2012 will where he had left Mary, "a parasite," his estate. He stated, "I was grateful to get rid of her," and added, "I would that all of what I have goes to my brother Steve and sister Carroll. Keith's has been my best friend, a very good friend most of my life and I would like to have it split between the three of them." He spoke of another brother, Michael, with whom he has not had much contact or trust and does not want to include him in any new will
While Mr. Lenca suffers from debilitating short-term memory loss and consequent executive functioning issues from Alzheimer's Dementia, it is the opinion of this Evaluator that Mr. Lenca would appear to possess adequate testamentary capacity to dictate a new will, particularly if he has professional guidance and support in doing so. He knows the approximate extent and value of his property and has indicated to this Evaluator the individuals whom he has chosen to be his natural beneficiaries.
Respectfully submitted,
[image: ]
David G. Mirich, Ph.D.
Licensed Psychologist
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Internal Revenue Service
United States Department of the Treasury
This Product Contains Sensitive Taxpayer Data
Tax Return Transcript
	Request Date:
	09-30-2022

	Response Date:
	09-30-2022

	Tracking Number:
	102685742269


SSN Provided :	xxx-xx-0745
Tax period Ending: Dec. 31, 2019
The following items reflect the amount as shown on the retum (PR), and the amount as adjusted (PC), if applicable. They do not show subsequent activity on the account.
SSN:	xxx-xx-0745 SPOUSE SSN:
NAME (S) SHOWN ON
EDWA I-ENC RETURN :
ADDRESS:	350 HA
FILING STATUS:	Single
FORM NUMBER:	1040
CYCLE POSTED:	20201705
RECEIVED DATE:	Apr .15, 2020 REMITTANCE :	$0.00 EXEMPTION NUMBER :	1
DEPENDENT 1 NAME CTRL:
DEPENDENT 1 SSN:
DEPENDENT 2 NAME CTRL: DEPENDENT 2 SSN[image: ]
DEPENDENT 3 NAME CTRL:
DEPENDENT 3 SSN:
DEPENDENT 4 NAME CTRL:
DEPENDENT 4 SSN:
PREPARER EIN:
Income
WAGES, SALARIES, TIPS, ETC:	$0.00 TAXABLE INTEREST INCOME: SCH B:	$1.00
TAX-EXEMPT INTEREST:
$0.00
ORDINARY DIVIDEND INCOME: 	B:	$0.00
QUALIFIED DIVIDENDS:
$0.00
REFUNDS OF STATE/LOCAL TAXES:	$0.00
ALIMONY RECEIVED:
$0.00
BUSINESS INCOME OR LOSS (Schedule [image: ]	$0.00 BUSINESS INCOME OR LOSS: SCH C PER COMPUTER:	$0.00
CAPITAL GAIN OR LOSS: (Schedule D) :[image: ]$0.00
CAPITAL GAINS OR LOSS; SCH D PER COMPUTER:	$0 .00 OTHER GAINS OR LOSSES (Form 4797) :	$0.00
TOTAL IRA DISTRIBUTIONS:	$0.00 TAXABLE IRA DISTRIBUTIONS:	$0.00 TOTAL PENSIONS AND ANNUITIES:	$0.00
TAXABLE PENSION/ANNUITY AMOUNT:	$0.00
ADDITIONAL INCOME:	$0.00
ADDITIONAL INCOME PER COMPUTER:	$0.00
REFUNDABLE CREDITS PER COMPUTER:	$0.00
REFUNDABLE EDUCATION CREDIT PER COMPUTER:	$0.00
QUALIFIED BUSINESS INCOME DEDUCTION:	$0 .00 RENT/ROYALTY/PARTNERSHIP/ESTATE (Schedule[image: ]$0.00
RENT/ROYALTY/PARTNERSHIP/ESTÄTE (Schedule E) PER COMPUTER :	$0 .00
RENT/ROYALTY INCOME/LOSS PER COMPUTER:	$0 .00 ESTATE/TRUST INCOME/LOSS PER COMPUTER:	$0 .00
	PARTNERSHIP/S-CORP INCOME/LOSS PER COMPUTER:	$0.00
FARM INCOME OR LOSS (Schedule F) :	$0.00
FARM INCOME OR LOSS (Schedule F) PER COMPUTER:	$0.00
UNEMPLOYMENT COMPENSATION :	$0.00 TOTAL SOCIAL SECURITY BENEFITS:	$0.00 TAXABLE SOCIAL SECURITY BENEFITS:	$0.00
TAXABLE SOCIAL SECURITY BENEFITS PER COMPUTER :	$0.00
OTHER INCOME:	$0.00
	SCHEDULE Elc SE INCOME PER COMPUTER:	$0.00
[image: ]	SCHEDULE Elc EARNED INCOME PER COMPUTER:	$0 .00
SCH EIC DISQUALIFIED INC COMPUTER:	$1.00 QUALIFIED BUSINESS INCOME DEDUCTION:	$0 .00
	F8995 QUALIFIED BUSINESS INCOME DEDUCTION COMPUTER :	$0 .00
	F8995 NET CAPITAL GAINS COMPUTER:	$0 .00
	TOTAL INCOME:	$1 .00
	TOTAL INCOME PER COMPUTER:	$1 .00
Adjustments to Income
	EDUCATOR EXPENSES:	$0.00
	EDUCATOR EXPENSES PER COMPUTER:	$0 .00
	RESERVIST AND OTHER BUSINESS EXPENSE:	$0 .00
	HEALTH SAVINGS ACCT DEDUCTION:	$0 .00
	HEALTH SAVINGS ACCT DEDUCTION PER COMPTR:	$0.00
	MOVING EXPENSES: F3903:	$0.00
	SELF EMPLOYMENT TAX DEDUCTION:	$0.00
SELF EMPLOYMENT TAX DEDUCTION PER COMPUTER:	$0.00 SELF EMPLOYMENT TAX DEDUCTION VERIFIED:	$0.00 KEOGH/SEP CONTRIBUTION DEDUCTION:	$0.00
SELF-EMP HEALTH INS DEDUCTION:	$0.00 EARLY WITHDRAWAL OF SAVINGS PENALTY :	$0.00 ALIMONY PAID SSN:
ALIMONY PAID:	$0.00 IRA DEDUCTION:	$0.00
	IRA DEDUCTION PER COMPUTER:	$0.00
	STUDEE LOAN INTEREST DEDUCTTON :	$0.00
	STUDENT LOAN INTEREST DEDUCTION PER COMPUTER:	$0.00
STUDENT LOAN INTEREST DEDUCTION VERIFIED:	$0.00 TUITION AND FEES DEDUCTION:	$0.00
TUITION 	Fee'S DEDUCTION PER COMPUTER :	$0.00 DOMESTIC PRODUCTION ACTIVITIES DEDUCTION :	$0.00
DOMESTIC PRODUCTION ACTIVITIES DEDUCTION PER COMPUTER :	$0 .00
OTHER ADJUSTMENTS:	$0.00
ARCHER MSA DEDUCTION:	$0.00
ARCHER MSA DEDUCTION PER COMPUTER:	$0.00
TOTAL ADJUSTMENTS:	$0.00
TOTAL ADJUSTMENTS PER COMPUTER:	$0.00
ADJUSTED GROSS INCOME:	$1 .00
ADJUSTED GROSS INCOME PER COMPUTER:	$1.00
Tax and Credits
65-OR-OVER :	NO
BLIND:	NO
SPOUSE 65-OR-OVER:	NO
SPOUSE BLIND:	NO
STANDARD DEDUCTION PER COMPUTER:	$12, 200.00
ADDITIONAL STANDARD DEDUCTION PER COMPUTER:	$0 .00
TAX TABLE INCOME PER COMPUTER:	$0.00
EXEMPTION AMOUNT PER COMPUTER:	$0.00
TAXABLE INCOME:	$0.00
TAXABLE INCOME PER COMPUTER:	$0.00
TOTAL POSITIVE INCOME PER COMPUTER:	$1 .00
TENTATIVE TAX;	$0.00
TENTATIVE TAX PER COMPUTER:	$0.00
FORM 8814 ADDITIONAL TAX AMOUNT:	$0.00
TAX ON INCOME LESS SOC SEC INCOME PER COMPUTER :	$0.00
FORM 6251 ALTERNATIVE MINIMUM TAX:	$0.00
FORM 6251 ALTERNATIVE MINIMUM TAX	COMPUTER :	$0.00
FOREIGN TAX CREDIT:	$0.00
FOREIGN TAX CREDIT PER COMPUTER:	$0.00
FOREIGN INCOME EXCLUSION PER COMPUTER:	$0 .00
FOREIGN INCOME EXCLUSION TAX PER COMPUTER:	$0.00
	EXCESS ADVANCE PREMIUM TAX CREDIT REPAYMENT AMOUNT:
EXCESS ADVANCE PREMIUM TAX CREDIT REPAYMENT VERIFIED AMOUNT :
CHILD & DEPENDENT CARE CREDIT :
CHILD & DEPENDENT CARE CREDIT PER COMPUTER:
CREDIT FOR ELDERLY AND DISABLED:
CREDIT FOR ELDERLY AND DISABLED PER COMPUTER:
EDUCATION CREDIT:
	$0.00
$0.00
$0 .00
$0.00 $0.00
$0.00
$0 .00


EDUCATION CREDIT PER COMPUTER:	$0 .00
GROSS EDUCATION CREDIT PER COMPUTER:	$0.00
RETIREMENT SAVINGS CNTRB CREDIT;	$0.00
RETIREMENT SAVINGS CNTRB CREDIT PER COMPUTER:	$0.00
PRIM RET SAV CNTRB: F8880 LN6A:	$0.00
SEC RET SAV CNTRB: ?8880 LN6B:	$0.00
TOTAL RETIREMENT SAVINGS CONTRIBUTION: ?8880 CMPCR	$0.00
RESIDENTIAL ENERGY CREDIT:	$0.00
RESIDENTIAL ENERGY CREDIT PER COMPUTER:	$0 .00
CHILD AND OTHER DEPENDENT CREDIT:	$0.00
CHILD AND OTHER DEPENDENT CREDIT PER COMPUTER:	$0 .00
ADOPTION CREDIT: ?8839:	$0.00 ADOPTION CREDIT PER COMPUTER:	$0.00 FORM 8396 MORTGAGE CERTIFICATE CREDIT:	$0 .00
[image: ]
FORM 8396 MORTGAGE CERTIFICATE CREDIT ?ER COMPUTER:$0.00
F3800, ?8801 AND OTHER CREDIT AMOUNT:	$0.00
FORM 3800 GENERAL BUSINESS CREDITS:	$0.00
FORM 3800 GENERAL BUSINESS CREDITS PER COMPUTER:	$0.00
PRIOR YR MIN TAX CREDIT: ?8801:	$0.00
PRIOR YR MIN TAX CREDIT: ?8801 PER COMPUTER:	$0 .00 F8936 ELECTRIC MOTOR VEHICLE CREDIT AMOUNT:	$0.00 F8936 ELECTRIC MOTOR VEHICLE CREDIT PER COMPUTER: $0.00 F8910 ALTERNATIVE MOTOR VEHICLE CREDIT AMOUNT: $0.00
F8910 ALTERNATIVE MOTOR VEHICLE CREDIT PER COMPUTER:	$0 .00
OTHER CREDITS :	$0 .00 TOTAL CREDITS :	$0.00
TOTAL CREDITS PER COMPUTER:	$0.00
INCOME TAX AFTER CREDITS PER COMPUTER:	$0.00
Other Taxes
$0 .00
	SE TAX:
	

	SE TAX PER COMPUTER:
	$0.00

	soclAL SECURITY AND MEDICARE TAX ON UNREPORTED TIPS:
	$0 .00[image: ]

	SOCIAL SECURITY AND MEDICARE TAX ON UNREPORTED TIPS PER COMPUTER:
	$0.00

	TAX ON QUALIFIED PLANS F5329 [image: ]	[image: ]	[image: ]	[image: ]	[image: ][image: ]
	$0.00

	TAX ON QUALIFIED PLANS F5329 PER COMPUTER:
	$0.00

	PER COMPUTER:
	$0.00


IRA? TAX 
TP TAX FIGURES (REDUCED BY IRAF) PER COMPUTER:	$0.00
	IMF TOTAL TAX (REDUCED BY IRA?) PER COMPUTER:	$0.00
TOTAL OTHER TAXES PER COMPUTER:	$0.00 UNPAID FICA ON REPORTED TIPS:	$0.00
F8959-8960 OTHER TAXES:	$0.00 TOTAL OTHER TAXES:	$0.00 RECAPTURE TAX: F8611:	$0.00
	HOUSEHOLD EMPLOYMENT TAXES :	$0.00
	HOUSEHOLD EMPLOYMENT TAXES PER COMPUTER:	$0.00
	FORM 6252 TAX:	$0.00
HEALTH CARE RESPONSIBILITY PENALTY :	$0.00 HEALTH CARE RESPONSIBILITY PENALTY VERIFIED:	$0.00
	HEALTH COVERAGE RECAPTURE: ?8885:	$0.00
	RECAPTURE TAXES:	$0.00
TOTAL ASSESSMENT PER COMPUTER:	$0.00 TOTAL TAX LIABILITY TP FIGURES:	$0 .00
	TOTAL TAX LIABILITY TP FIGURES PER COMPUTER :	$0 .00
Payments
FEDERAL INCOME TAX WITHHELD:	$0.00 HEALTH CARE: INDIVIDUAL RESPONSIBILITY:	$0.00 HEALTH CARE FULL-YEAR COVERAGE INDICATOR:
ESTIMATED TAX PAYMENTS:	$0.00 OTHER PAYMENT CREDIT:	$0.00
	REFUNDABLE EDUCATION CREDIT:	$0.00
	REFUNDABLE EDUCATION CREDIT PER COMPUTER:	$0.00
	REFUNDABLE EDUCATION CREDIT VERIFIED:	$0.00
REFUNDABLE CREDITS:	$0.00 EARNED INCOME CREDIT:	$0.00
	EARNED INCOME CREDIT PER COMPUTER :	$0.00
	EARNED INCOME CREDIT NONTAXABLE COMBAT PAY:
SCHEDULE 0 812 NONTAXABLE COMBAT PAY:
EXCESS SOCIAL SECURITY & RRTA TAX WITHHELD:
SCHEDULE 8812 TOT SS/MEDICARE WITHHELD:
SCHEDULE 8812 ADDITIONAL CHILD TAX CREDIT:
SCHEDULE 8812 ADDITIONAL CHILD TAX' CREDIT PER COMPUTER:
SCHEDULE 8812 ADDITIONAL CHILD TAX CREDIT VERIFIED:
	$0.00
$0 .00
$0 .00
$0.00 $0.00
$0.00
$0.00


AMOUNT PAID WITH FORM 4868:	$0.00
FORM 2439 REGULATED INVESTMENT COMPANY CREDIT: $0.00 FORM 4136 CREDIT FOR FEDERAL TAX ON FUELS:	$0.00
FORM 4136 CREDIT FOR FEDERAL TAX ON FUELS PER COMPUTER:	$0.00
HEALTH COVERAGE TX CR: ?8885:	$0.00
	SEC 965 TAX INSTALLMENT :
SEC 965 TAX LIABILITY :
PREMIUM TAX CREDIT AMOUNT:
PREMIUM TAX CREDIT VERIFIED 	:
PRIMARY NAP FIRST TIME HOME BUYER INSTALLMENT AMT :
	$0.00
$0.00
$0 .00
$0.00
$0.00


SECONDARY NAP FIRST TIME HOME BUYER INSTALLMENT ANT:	$0.00
FIRST TIME HOMEBUYER CREDIT REPAYMENT AMOUNT:	$0.00
FORM 5405 TOTAL HOMEBUYERS CREDIT REPAYMENT PER COMPUTER:	$0.00
SMALL EMPLOYER HEALTH INSURANCE PER COMPUTER:	$0.00
SMALL EMPLOYER HEALTH INSURANCE PER COMPUTER (2) :	$0.00
FORM 2439 AND OTHER CREDITS:	$0.00
TOTAL PAYMENTS:	$0.00
TOTAL PAYMENTS PER COMPUTER:	$0 .00
Refund or [image: ]Owed
AMOUNT YOU OWE:	$0.00
APPLIED TO NEXT YEAR'S ESTIMATED TM:	$0.00
ESTIMATED TAX PENALTY:	$0.00
TAX ON INCOME LESS STATE REFUND PER COMPUTER:	$0.00
BAL DUE/OVER PYMT USING TP FIG PER COMPUTER:	$0.00
BAL DUE/OVER PYMT USING COMPUTER FIGURES:	$0.00 FORM 8888 TOTAL REFUND PER COMPUTER:	$0.00
Third Party Designee
THIRD PARTY DESIGNEE ID NUMBER:
AUTHORIZATION INDICATOR:
THIRD PARTY DESIGNEE NAME:
Form 8863 — Education Credits (Hope and Lifetime Learning Credits)
PART 111 - ALLOWABLE EDUCATION CREDITS
GROSS EDUCATION CR PER COMPUTER:	$0.00
TOTAL EDUCATION CREDIT AMOUNT:	$0.00
TOTAL EDUCATION CREDIT AMOUNT PER COMPUTER:	$0.00
This Product Contains Sensi ti ve Taxpayer Da ta
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Name* VARA ANDREW Gender: Male
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Name* PARRAS MARTIN LOUIS Gender: Male
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Name* PARRAS MARTIN LOUIS Gender: Male
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